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AZ ÖNKORMÁNYZAT KÖZSZOLGÁLATI LAPJA

XXVIII. évfolyam, 1. szám 2014. január

Veres Péter Kossuth-díjas írónk születésének 
117. évfordulóján tisztelgett városunk a 
fõtéren, 
a Somogyi Árpád alkotta ülõ szobor elõtt. 

Koroknai Imre alpolgármester úr a városveze-
tés felelõsségérõl, a tiszteletadás íratlan szabá-
lyáról, településünk fejlõdésérõl és a mai 
napig létezõ szegényégrõl beszélt 
köszöntõjében. Nagy Boglárka elõadásában 
részletet hallhattunk a Gyermekharag címû 
novellából, mely történetben az író édesanyja 
szalmát lop a mezõn, hogy legyen mivel 
fûteni. Az intézõ tetten éri és a 
lovaglóostorával összeveri az asszonyt. Az 
ötéves gyermekben ekkor egy életre szóló 
gyûlölet támad az úri rend ellen. A 
gyermekszájból elhangzó szomorú sors 
tolmácsolása hiteles és megrendítõ volt.
A koszorúzással egybekötött megemlékezést 
dr. Cs.Tóth János mûvészeti író, városunk 
díszpolgárának összegzõ gondolatai tették 
teljessé. 
Beszédének közzétételéhez hozzájárult, így az 
alábbiakban ezt teljes terjedelemben ismer-
hetik meg Olvasóink.

,,Tisztelt Hallgatóság!

 Néhány évvel ezelõtt ezen a helyen, az itt megtartott ünnepségen arról volt szó, 
milyen büszkén, a fáraók trónolására emlékeztetõ alakzatban ábrázolja a 
szobrász Veres Pétert. 
Krisztus elõtti 2550 körül az volt a szokás az ókori Egyiptomban, hogy az el-
hunytak síremlékére, a masztabára sokféle jelenetet festettek az evilági dol-
gokról: vadászat, szövés, sütés-fõzés, tornázás, ünnepek, meg minden, ami 
kedves emberi cselekedet volt az elhunyt életében. Az akkor itt jelenlévõk nem 
gondoltuk, hogy 2014-ben egy, a masztabához hasonló fal kerül a népi író 
fejedelem ülõplasztikája mögé. A mûvészetkritika nyelvén fogalmazva: 
komplexebb lett a mûalkotás ezáltal, mert jobban érvényesül a figura ka-
raktere. Együtt a föld, a bronz nemes anyaga. A mû szerkezete feszesebb, 
túlmutat önmagán. A realista kifejezésmód segíti a mondanivaló kifejtését, 
nevezetesen, az író személye jövõbe tekintõ nézése által, minden mege-
melõdik a befogadó számára. A robotoló földmûvest, a kiskondást, a pálya-
munkást, az írót megdicsõíti ez a plasztika. Azt gondolom, mindannyian 
kíváncsian várjuk, hogy mi lesz a mögöttes falon. Talán Veres Péter életútjának 
vagy mûveinek idézése? Ekkor egy huszonegyedik századi modern masztaba 
kerül egyedi mûként a parkba. Amennyiben mégsem, meditálni kell ezen a 
páratlan lehetõségen. 
Gondoljunk bele tisztelt hallgatóság, mi lenne, ha ma kellene Veres Péternek a 
mögötte lévõ falra emberi cselekedeteket idézõ sorokat írnia. Elsõsorban azt 
vésné fel, egy nemzet akkor mûködik jól, ha tagjainak és a nemzet egészének 
kellõképpen tudja képviselni az érdekeit. Az õ embere a földmûves, a paraszti 
munkából élõ nemzettársunk. Ám milyen kevesen vannak manapság a 
mezõgazdasági munkából élõk. Bízvást örülne, hogy szerencsére van  tanya-
program a kormányzat támogatásával, van fiatal gazdákat segítõ projekt /az 
ilyen szavaktól, mint projekt persze borsózna a háta Péter Bátyánknak/. 
Elkötelezettségét mutatja, hogy az 1956-os Forradalomban azt mondta: „A 
piros cserepes tanyákban van a magyar parasztság jövõje!” Mondott még mást 
is és kapott is érte házi õrizetet. Nagy betûkkel róná a falra maga mögé, ami már 
egykoron is vágyott volt, hogy a bankok többet adózva járuljanak hozzá a 
közfeladatokhoz. Bízvást megsüvegelné jellegzetes paraszti kalapjával, be-
gombolt nyakú fehér ingjében, mindenkor viselt csizmájában és felírná a falra, 
hogy a balmazújvárosi iskolákban becsületre, tisztességre, hazaszeretetre, 
valamint a református óvodában és iskolában keresztény-keresztyén hitre ne-
veljük a felnövekvõ nemzedéket. Minden gyermeket arra, hogy felnõttként 
megélhetésüket szorgalmas munkával biztosítsák, ne ámítsa õket a televíziók 
könnyed dalokkal életpályát kecsegtetõ mûsora. Protestáns puritanizmusára 
jellemzõ az a történet, amit egy külföldi út tanúságaként beszéltek el az 
íródelegáció egykoron fiatal tagjai.

Történt, hogy hosszúra nyúlt az éjszakájuk, természetesen Péter Bácsi nem 
tartott velük. Másnap reggel a nyúzott képû ifjakat figyelmeztette: „Vigyáz-
zatok, mert minden nap ezt a lovat kell befognotok!” Ezt persze már manapság, 
felnõtt fejjel és belátva az öreg író igazságát mesélték el az irodalmárok.
Tisztel Ünneplõk!
Annak idején, mint gimnazisták sokszor voltunk részesei író-olvasó talál-
kozóinak. Itt jegyezzük meg, se komoly mûvelõdési háza, se gimnáziuma nem 
lenne településünknek, ha országgyûlési képviselõként Péter Bátyánk ki nem 
harcolja azokat. Szóval az író - olvasó találkozókon mindig sokan voltak. 
Lenyûgözte a hallgatóságot a páratlan lexikális tudásával és okos, humánus 
politizálásával. A brazíliai kávéterméstõl az éghajlati változáson át a minden-
kori gabona termesztés állapotáig, értõn fogalmazott véleménye volt. Írt és 
olvasott, ez volt a fõ tevékenysége a második világégés után, leszámítva a né-
hány évig parasztpárti politikusként vállalt közhivatalokat.

(folytatás a 10 oldalon)
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Az alábbiakban röviden összefoglalom a fontosabb határidõket és tud-
nivalókat.
Az idei választás sok tekintetben eltér az eddigiektõl, a választók szá-
mára azonban nem tartalmaz sok újdonságot. Talán az egyik legfon-
tosabb változás, hogy az eddigi 386 képviselõ helyett a választásokat 
követõen csak 199 honatya lesz a parlamentben: 106-an egyéni 
választókerületbõl, 93-an az országos listákról juthatnak be. A válasz-
tás a korábbiaktól eltérõen nem kétfordulós, hanem egyfordulós lesz, 
ami azt jelenti, hogy április 6-án minden eldõl.
A Nemzeti Választási Iroda legkésõbb 2014. február 17-ig mindenki-
nek, aki a szavazóköri névjegyzékben szerepel értesítõt küld, amely 
többek között tartalmazza a szavazás napját, a szavazóhelyiség címét, 
a szavazóhelyiség akadálymentességére vonatkozó információt, to-
vábbá a választással kapcsolatos tájékoztatást. 
Mivel a parlament létszámának csökkentésével a választókerületeket 
teljesen újrarajzolták nem biztos, hogy mindenkinek ugyanoda kell 
majd mennie szavazni, ahol ezt eddig megszokta.
A jelöltállításhoz most is kell a választók ajánlása. Újabb változást 
jelent azonban, hogy a korábbi ajánlószelvényes (kopogtatócédulás) 
rendszer megszûnt, helyette a jelölteknek támogató aláírásokat kell 
gyûjteniük. Az ajánlóíveket a választási iroda állítja ki, csak ez lesz 
hiteles.

A választási iroda említésekor szeretném felhívni a tisztelt választó-
polgárok figyelmét arra, hogy a választási bizottság és a választási iro-
da nem azonos szerveket jelent.
A törvény értelmében a helyi választási iroda vezetõje a jegyzõ. 
A helyi választási iroda helyettes vezetõjét és tagjait a választási iroda 
vezetõje a feladat ellátásához szükséges számban (tehát erre vonatko-
zóan nincs megállapítva sem minimum, sem maximum szám) nevezi 
ki. A helyi választási iroda látja el a szükséges koordináló szerepet, 
és közremûködik a választások eredményes és gördülékeny 
lebonyolításában. Feladata ellátása során minden segítséget megad az 
egyéb választási szerveknek és bármilyen kérdés felmerülése esetén 
megadja a szükséges tájékoztatást a választópolgárok számára. 
A helyi választási iroda székhelye megegyezik a Balmazújvárosi 
Közös Önkormányzati Hivatal székhelyével.

Az iroda elérhetõségei:
Cím: 4060 Balmazújváros, Kossuth tér 4-5.
Telefon: (52) 580-100
Fax: (52) 370-035
E-mail: hivatal@balmazujvaros.hu

A választási bizottságok a választópolgárok független, kizárólag a tör-
vénynek alárendelt szervei, amelyek elsõdleges feladata a választási 
eredmény megállapítása, a választások tisztaságának, törvényes-
ségének biztosítása, a pártatlanság érvényesítése és szükség esetén a 
választás törvényes rendjének helyreállítása. Az országgyûlési képvi-
selõk választásán országgyûlési egyéni választókerületi választási 
bizottság mûködik az egyéni választókerület székhelytelepülésén, 
az-az Hajdú-Bihar Megye 6. számú országgyûlési egyéni 
választókerület esetén Hajdúböszörményben.

A támogató aláírások összegyûjtésére a jelölteknek két hetük lesz 
február 17. és március 3. között. Egy jelölt indulásához most elég 
lesz 500 ajánlást összegyûjteni. Fontos, hogy az aláírásokat az 
aktivisták nem gyûjthetik buszon, iskolákban, közhivatalokban, a 
rendészeti szerveknél és a kórházakban.
A választópolgárokat érintõ újdonság lesz, hogy a választók az 
ajánlóívek közül akármennyit kitölthetnek, azaz akár több függet-
len jelölt, vagy több párt jelöltjének indulását is támogathatják 
egyidejûleg a körzetükben. 

Egy jelöltre viszont értelemszerûen csak egy ajánlást adhatnak, és 
az ajánlás nem vonható vissza. 
Az érvényes ajánláshoz szükséges, hogy az ívre az ajánló személyes 
adatai is feltüntetésre kerüljenek.

A választási kampány február 15. napjától kezdõdik meg és egé-
szen a választás napjáig, azaz április 6-án 19:00-ig, az urnazárás 
idõpontjáig tart. 
Kampánycsend a korábbiaktól eltérõen nem lesz, viszont a válasz-
tás ideje alatt nem lehet a tévében hirdetni, választási gyûlést 
tartani, illetve tilos lesz kampányolni a szavazókör bejáratától 
számított 150 méteren belüli közterületen. A törvény ugyanakkor 
nem tiltja az online kampányt ezen a napon.

Elõször az országgyûlési választások történetében a 13 elismert 
nemzetiségi kisebbség számára lehetõvé válik, hogy nemzetiségi 
listát állítsanak, amelyre külön lehet szavazni. 
A nemzetiségi listára csak az szavazhat, aki elõzetesen regisztrálta 
magát a nemzetiségi névjegyzékbe. Erre január elsejétõl lehet regiszt-
rálni levélben vagy online - a tájékoztatókat a Nemzeti Választási 
Iroda az év elején minden háztartás számára megküldte.
Itt hívnám fel a figyelmet arra, hogy a helyi választási iroda mindenki 
számára biztosítja a szükséges számban a regisztrációs nyomtatványt, 
tekintettel arra, hogy a Nemzeti Választási Iroda részérõl háztartáson-
ként csupán egy nyomtatvány került megküldésre. Bárki vallhatja 
magát valamelyik nemzetiséghez tartozónak, így viszont regiszt-
rációjával automatikusan kizárja magát az országos listára való 
szavazásból. Ebben az esetben tehát csak egyéni jelöltre és vala-
melyik nemzetiségi listára szavazhat.

A fogyatékossággal élõ választópolgár 2014. január 1-jét követõen a 
következõ segítséget igényelheti választójogának gyakorlása érde-
kében:
- Braille-írással készült értesítõ megküldése,
- könnyített formában megírt tájékoztató anyag megküldése,
- Braille-írással ellátott szavazósablon alkalmazása a szavazóhelyiség-
ben és a mozgóurnás szavazás során,
- akadálymentes szavazóhelyiség alkalmazása,
- mozgóurnát igényelhet,
- a szavazólap kitöltésében segítheti a választópolgár által választott 
segítõ, vagy ha ilyen személy nincs jelen, akkor a szavazatszámláló 
bizottság két tagja.

Mozgóurnát azok a szavazóköri névjegyzékben szereplõ választópol-
gárok igényelhetnek, akik mozgásukban egészségi állapotuk (illetve 
fogyatékosságuk) miatt, vagy fogva-tartásuk miatt akadályozottak. 
Mozgóurnát 2014. április 4-én (pénteken) 16.00 óráig attól a helyi 
választási irodától, a szavazás napján 2014. április 6-án (vasárnap) 15 
óráig pedig attól a szavazatszámláló bizottságtól lehet igényelni, ahol 
a választópolgár a névjegyzékben szerepel. Fontos, hogy aki mozgó-
urnát kért, a szavazókörben „hagyományos módon” nem szavaz-
hat, kizárólag mozgóurnával!

A jelöltek és a pártok a választópolgárok megkeresése céljából 
megkaphatják a névjegyzékben szereplõ választópolgárok nevét 
és lakcímét. 2014. január 1-jét követõen lehetõség van arra, hogy a 
választópolgár megtiltsa az adatai kampánycélú kiadását.

A választás napján, aki magyar állampolgár és itthon él, csak any-
nyit kell tennie, hogy reggel 6 és este 19 óra között a saját szavazókö-
rébe elmegy és leadja szavazatát. A törvény értelmében a 19 órakor 
sorban álló választópolgárok még szavazhatnak, 19 óra után azonban 
már nem lehet beállni a sorba.
Szavazni érvényes személyi igazolvánnyal, útlevéllel vagy jogosít-

Tisztelt balmazújvárosi Lakosok! Tisztelt Választásra Jogosultak!

Mint az már bizonyára sokak számára ismert Áder János köztársasági elnök úr január 18-án bejelentette, hogy az országgyûlési képviselõk 
választására 2014. április 6. napján kerül sor. 

TÁJÉKOZTATÓ AZ ORSZÁGGYÛLÉSI KÉPVISELÕK 
2014. ÉVI ÁLTALÁNOS VÁLASZTÁSÁRÓL
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vánnyal lehet, emellett szükség lesz a lakcímkártyára vagy személyi 
azonosítóra is.

Aki nem a bejelentett címe alapján akar szavazni, az a szavazás 
elõtti pénteki nap, tehát április 4-én délután négy óráig benyújthatja 
átjelentkezési kérelmét a lakcímkártya szerinti helyi választási 
irodához. A helyi választási iroda vezetõje nem papíralapú igazolást 
ad ki, hanem közvetlenül felveszi a választópolgárt az érintett szavazó-
kör névjegyzékébe. Fontos, hogy átjelentkezéskor is a lakóhely sze-
rinti jelöltekre lehet szavazni!
Aki magyar állampolgár, van magyarországi lakcíme, de a szava-
zás napján külföldön van, az adott ország magyar külképviseletén 
szavazhat.

Miután azonosítottuk magunkat, a szavazás napján a szavazatszám-
láló bizottság tagjai megnézik a választópolgár nevét a választói név-
jegyzékben, alá kell írni a jelenléti ívet, majd ezt követõen két 
szavazólapot kapunk: az egyiken egyéni jelöltre, a másikon orszá-
gos listára,/vagy nemzetiségi listára lehet szavazni. 
Szavazni iksz-szel (x) vagy kereszttel (+) lehet! 
A lényeg, hogy két egymást metszõ vonalat rajzoljunk oda, különben 
érvénytelen lesz a voksunk.

Dr. Csõsz Péter - jegyzõ

A Hajdúsági Szilárd Hulladéklerakó és Hasz-
nosító Társulás, valamint a Hajdúsági Hulladék-
gazdálkodási Kft. ezúton tájékoztatja a Tisztelt 
Lakosságot, hogy az Európai Uniós forrásból 
megvalósuló szelektív hulladékgyûjtési projekt 
részeként Balmazújváros város kertes ingatlanjaihoz ingatlanon-
ként 2 db új hulladékgyûjtõ edény kerül kiosztásra. A két új kuka a 
biohulladékok (kerti, konyhai nyesedékek stb.), illetve a hasznosít-
ható hulladékok (csomagolóanyagok, papír, fém mûanyag, stb.) 
elkülönített gyûjtésére szolgál majd. 

A 120 literes kukaedények kiosztása a város területén 
februártól várhatóan május végéig tart.

A kiosztással kapcsolatos további információkkal hamarosan 
további tájékoztatást adunk.

A projektrõl bõvebben ezen a honlapon olvashat: 
www.szelektivhazhozmegy.hu

KÖZLEMÉNY!

Március 1-2. 
Õrangyal Gyógyszertár 

Bocskai u. 2-4. tel.: 52/580-021

Március 3-9. 
Augusztin Gyógyszertár

Dózsa György u. 3. tel.: 52/580-140

Március 10-23. 
Õrangyal Gyógyszertár

Bocskai u. 2-4. tel.: 52/580-021

Március 24-30. 
Augusztin Gyógyszertár

Dózsa György u. 3. tel.: 52/580-140

Március 31. 
Õrangyal Gyógyszertár

Bocskai u. 2-4. tel.: 52/580-021

A gyógyszertári ügyelet minden nap a 
nyitvatartási idõ után áll rendelkezésre. 

Az adott héten ügyeletes gyógyszertár 
vasárnap és ünnepnap is nyitva van 8-12-ig.

2014. március

I. körzet:
2014. március 13.
2014. április 24.
2014. június 5.

II. körzet:
2014. március 6.
2014. április 17.
2014. május 29.

A körzetek beosztása továbbra is az 
elõzõ években megszokottaknak 

megfelelõen alakul.

Szállítási idõpontok

Házhoz menõ 
szelektív 

hulladékszállítás

„Egyesületek, szervezetek támogatására vonatkozó pályáztatás” tárgyban
Balmazújváros Város Önkormányzata pályázatot hirdet 

feladatainak hatékonyabb ellátása érdekében.
 

A pályázat célja: a balmazújvárosi székhelyû, vagy telephellyel rendelkezõ egyesületeknek, 
sportszervezeteknek a város lakosságát érintõ programok lebonyolításához nyújtandó támoga-
tások biztosítása. 

1.) Pályázók köre:
• balmazújvárosi székhellyel és mûködési területtel nyilvántartott szervezetek
• akiknek nincs köztartozása és a helyi önkormányzat 2013. évi támogatásából eredõ elszámo-
lási kötelezettségüknek eleget tettek 

2.) A pályázati támogatás felhasználási lehetõségei:
• kulturális és sportrendezvények szervezésére Balmazújváros területén (helyi, megyei, régi-
ós, országos hatókörre)
• az adott szervezet mûködését elõsegítõ eszközbeszerzésre, illetve a mûködésbõl adódó egyéb 
költségekre
Pályázatot csak olyan szervezetek nyújthatnak be, akikkel az Önkormányzatnak sem közmûve-
lõdési megállapodása, sem más feladatellátásra vonatkozó szerzõdése nincs.

3.) Pályázati feltételek, határidõk: A pályázati ûrlap kitöltésével, a társadalmi szervezet 
nyilvántartását igazoló bírósági végzés 2 hónapnál nem régebbi kivonatának csatolásával és a 
pályázati díj (4. 000 Ft/ pályázat) befizetését igazoló készpénzfizetési számla másolatával 
együtt érvényes a támogatási igény benyújtása.
A pályázatok beérkezésének határideje: 2014. március 7. /Péntek/
Elbírálás napja: 2014. március 20. /Csütörtök/
Az elnyert támogatás kifizetésére a megkötött szerzõdés alapján kerül sor.
Az elszámolás minden támogatott szervezetnek 2015. január 15-ig kötelezõ.

A pályázat beadásához szükséges ûrlap kérhetõ a polgármesteri hivatal portáján.
A pályázati díjat a Balmazújvárosi Közös Önkormányzati Hivatal pénztárába /Kossuth tér 4 -5. 
sz. I. emelet/ kell befizetni legkésõbb 2014. március 6 -ig.
A pályázat keretösszege: 3. 000. 000 Ft

4.) Pályázatok elbírálása: A képviselõ-testület átruházott hatáskörben az Intézményfelügyele-
ti, Szociális és Közbiztonsági Bizottságot hatalmazza fel a benyújtott pályázatok értékelésével.

5.) Szerzõdéskötés: Balmazújváros Város Önkormányzat képviselõ-testülete felkéri a 
polgármestert, hogy a pályázat útján támogatásban részesülõ szervezetekkel a szerzõdést kösse 
meg. Határidõ: 2014. március 27.

6.) A finanszírozás rendje: - 200e Ft alatti támogatás esetén egy összegben, 2014. március 31.
- 200 e Ft – 500 e Ft támogatás esetén két részletben (2014. március 31. – 2014. július 31.)

7.) Elszámolás: A nyertes pályázónak a szerzõdésben foglalt támogatási összeg felhasználását 
az alábbiak szerint kell igazolnia:
- eredeti számla másolata, melyen szerepel ,,az eredetivel mindenben megegyezõ szöveg“, a 
határozat száma, a nyertes szervezet képviseletére jogosult aláírása és pecsétje.
Nyertes pályázó tudomásul veszi, hogy az eredeti számlák bármikor ellenõrizhetõek.

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
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A bárányok hallgattak, az egyik gyanúsított nem

felkutatása érdekében.  Az eljárás során olyan információ merült fel, hogy az egyik gondozó az állatokkal sajátjaként rendelkezett és több 
alkalommal is eladott belõlük néhányat.  A nyomozók S. Attilát sikkasztás bûntett elkövetésének megalapozott gyanúja miatt kihallgatták. 

A 24 éves férfi beismerte a bûncselekmény elkövetését. A rendõrök azonban nem csak az 
újszentmargitai férfival szemben kezdeményeztek eljárást, hanem két balmazújvárosi 
lakossal szemben is, akik megvették a gyanúsítottól a juhokat, amelyekrõl tudták, hogy 
azok nem az õ tulajdonában vannak. Az orgazdák a bárányokat rövid idõn belül tovább is 
értékesítették. A nyomozók a 40 éves R. Józsefet és a 39 éves R. Andrást gyanúsítottként 
hallgatták ki.
A nyomozóhatóság munkatársai ezt követõen Nádudvaron és Hajdúböszörményben ház-
kutatásokat hajtottak végre, melyet követõen a bûncselekménybõl származó közel két 
tucat bárányt megtaláltak és lefoglaltak. A rendõrök az állatokat 2014. január 23-án 
visszaadták a sértettnek.
A Balmazújvárosi Rendõrkapitányság a gyanúsítottakkal szemben – szabadlábon hagyá-
suk mellett – sikkasztás bûntett és orgazdaság vétség elkövetésének megalapozott gyanú-
ja miatt folytatja a nyomozást.

A balmazújvárosi nyomozók két házkutatáson közel két tucat bárányt megtaláltak, 
melyeket a gondozójuk elsikkasztott. A rendõrök az állatokat visszaszolgáltatták a 
sértettnek. 

A rendelkezésre álló adatok szerint 2014. január 13-án egy újszentmargitai gazdasági 
társaság vezetõje tett feljelentést a Balmazújvárosi Rendõrkapitányságon, mert valaki a 
cég állattartó telephelyérõl több tucat bárányt eltulajdonított. Erre úgy derült fény, hogy az 
állatokat a gondozásukkal megbízott férfi 2013. november elején behajtotta a legelõrõl a 
téli tartásra szolgáló hodályba, ahol az év elején a cég ügyvezetõje ott azt tapasztalta, hogy 
szemmel láthatóan több bárány is hiányzik a nyájból. A rendõrök a bejelentést követõen 
megkezdték az ügyben az adatgyûjtést és tanúkutatást az ismeretlen tettes azonosítása és 

A méz természetes alkotóeleme a 
virágpor, és nem egy külön összetevõ-
rõl van szó: így döntött a Parlament a 
január 15-ei szavazás során. Ebbõl 
következõen a génkezelt növényekrõl 
csak 0,9 százaléknál magasabb 
arányban a mézbe került virágport 
kell feltüntetni a méz címkéjén. 

,,A mézben lévõ pollen alkotóelem vagy összetevõ mivoltáról szóló vita azért 
kezdõdött el, mert a két eset más-más címkézési szabályokat von maga után. 
Ha a virágport természetes alkotóelemként értelmezzük, akkor a génkezelt nö-
vényrõl származó pollent a gyakorlatban nem kell feltüntetni. Ez azért van így, 
mert a génkezelt szervezetekrõl szóló irányelv szerint csak a 0,9 százalék felet-
ti génkezelt tartalomról kell a címkén beszámolni. Mivel azonban a pollen csak 
mintegy 0,5 %-ban található meg a mézben, ezért soha nem fogja meghaladni a 
címkézési határértéket" - mondta Julie Girling konzervatív-reformista képvi-
selõ (Egyesült Királyság), akinek jelentését 430 szavazattal, 224 ellenszava-
zattal, 19 tartózkodás mellett fogadták el. 
A Parlament elutasította a környezetvédelmi bizottság javaslatát, amely a gén-
kezelt növényrõl származó virágport összetevõként és nem természetes 
alkotóelemként kezelte volna, ahogyan azt az Európai Bíróság 2011-es dönté-
se is tette. 
A mézben 0,9%-nál nagyobb arányú génkezelt pollentartalom jelölése, a méz 
alkotóelemeként elfogadott virágporra, a címkézésre vonatkozó uniós szabá-
lyok érvényesek. Ezek kimondják, hogy a génkezelt szervezetrõl akkor kell a 
címkén beszámolni, ha azt a méz (és nem a virágpor) 0,9 százaléknál nagyobb 
arányban tartalmazza. 
Jogilag egyértelmû a jelenlegi szabályzás nem mondja ki egyértelmûen, hogy 
a virágpor a méz összetevõje vagy sem. Az Európai Bíróság egy 2011. szep-
temberi döntésében a pollent a méz összetevõjeként definiálta, ezáltal arra kö-
telezte a termelõket, hogy a virágport a méz összetevõi közt tüntessék fel a 
termék címkéjén. A Bizottság által javasolt és a Parlament által támogatott sza-
bályok szerint azonban a virágpor a méz természetes alkotóeleme, nem pedig 
külön összetevõ. 
Következõ lépésként a témáért felelõs képviselõ megkapta a Parlament 
felhatalmazását arra, hogy elkezdje a tárgyalásokat a Tanács görög 
elnökségével a jogszabály-tervezetrõl, amelyrõl így elsõ olvasatban 
megállapodás születhet. 

Az Európai Parlament tisztázta a génkezelt virágport 
tartalmazó méz címkézési szabályait
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„Sok urunk nem volt se rest, se kába, birtokát 
óvni ellenünk 

s kitántorgott Amerikába másfél millió 
emberünk.” 

/József Attila: Hazám/

A hazájukat elhagyó magyarokra emlékezik, elõt-
tük tiszteleg a Nemzet Táncszínház Tántorgók c. 
elõadása. A táncjátékot a Fitos Dezsõ Társulat 
vitte színpadra, s az elõadást itt Balmazújvároson 
a Magyar Kultúra Napján láthattuk. 
A darab címét József Attila: Hazám c. verse ih-
lette. A produkció az 1910-es, 20-as évekbõl, az 
Egyesült Államokba történõ legnagyobb kiván-
dorlási hullám idejébõl merítkezik. Amerika a 
jövõ országa, Amerika az ígéret földje, a lehetõsé-
gek hazája; ez volt az európai ember álma. A ma-
gyarországi szegénylegények, napszámosok, cse-
lédek százezrei hagyták el a hazát a könnyebb, 
jobb jövõ reményében. Hitték, hogy majd hazatér-
nek, házat, földet vesznek a kint keresett pénzbõl, 
de a kivándorlóknak csak egynegyede tért vissza 
Magyarországra. 
Fitos Dezsõ koreográfiája elsõsorban férfisorso-
kat mutat be. Kilenc táncos kelti életre a kiván-
dorlás, a megérkezés, és a lehetõségek keresésé-
nek nehézségeit. A férfiak annak idején a fiumei 
kikötõbõl indultak útnak, ahol különbözõ nem-
zetiségek találkoztak, majd közös hajón vergõdve 
érkeztek meg Ellis Island kikötõjébe. Itt találkoz-
tak elõször a „meseországgal”, ahol egy megalázó 
orvosi vizsgálat után azonnal hunkyk (izompa-
csirták) lettek. Ezeket az embereket nyelvtudás 
híján a legkeményebb munkára osztották be, bá-
nyákba, vasöntödékbe, kohókba vittek dolgozni. 
Akadtak, akik megtalálták szerencséjüket, voltak, 
aki elvesztek az Újvilágban, mások pedig nem bír-
tak a honvágyukkal és hazatértek, vagy belehaltak 
a megpróbáltatásokba. 
A másfél órás elõadás, mint egy mese könnyen 

követhetõ, de nagy lélektani hatással volt a nézõkre. A történetmesélést a tánc és zene mellett 
a díszlet is segítette. Az ember nagyságú raklapokból, bõröndökbõl, hordókból álló képze-
letdús színpadkép az elõadás kezdetén a kikötõbõl induló hajót modellezi. De rendkívül 
szemléletesen gyakran változik, és lesz néhány gyors, ügyes mozdulattal kikötõ, bánya, kocs-
ma, toronyház. 
A drámai és keserédes jelenetek komikus, groteszk, olykor szerfelett mulattató jelenetekkel 
váltakoztak. Remek epizód, amikor a tengeribetegséggel küzdõ utasok dülöngélnek a hajó-
fenékben, míg vészjósló morajlásokat hallani. A jelképes megérkezést a New Yorki szabad-
ságszobor alakja, és Dvorák Új világ szimfóniájának felcsendülése kíséri. A robotszerû, 
monoton munka néhány jelenete rendkívül hatásos, szinte burleszkszerû. Az ingertelen 
napokat bemutató, egyre sebesebb tempójú, egy körforgásban megkomponált tragikomikus 
jelenet (alvás, munka, ivászat) egyszerre nevettet, és könnyeket fakaszt. 
A monoton és embert próbáló munka, az álmokban megjelent otthon és kedves, az egyre 
elviselhetetlenebb honvágy, az öngyilkossági kísérletig vezetõ felfokozott érzések a darab 
történelmi hitelességérõl, az elõadók profizmusáról gyõzték meg a nézõket. 
A táncjáték alapja a magyar néptánc és népzene. A verbunkos, legényes, kalotaszegi motívu-
mokkal gondosan kidolgozott koreográfia akrobatikus elemekkel is gazdagon fûszerezett, de 
van benne elegancia. A legények nemcsak az autentikus magyar népzenére, hanem afrikai és 
amerikai dallamokra is ropták a táncot. A virtuozitást olyan könnyedséggel képesek keverni, 
mintha minden mozdulatot improvizálnának. Hihetetlen energiákat mozgattak, és szinte 
pillanatokig sem hagyták lankadni a nézõk figyelmét. 
A „Tántorgók” befejezése az állandó komikum ellenére is tragikus színezetû. Hiába a 
kecsegtetõ remény, mely jobb életet ígér, a honvágy távolságot, pénzt, akadályt is legyõz. A 
fõszereplõ, a Fitos megformálta figura, egyetlen bõröndön vág neki az óceánnak, haza, 
Magyarhonba. Ez a szimbolikus jelenet az illúzióvesztés és hontalanság jelképe. A történet-
nek szomorú aktualitása van ma is. Én nem szeretnék olyan fejtegetésbe kezdeni, hogy miért, 
az olvasókra bízom. 
A Nemzeti Táncszínház elõadásait máskor is szívesen megnézem. Sajnálom, hogy egy 
ünnepi estén, belépõjegy nélkül ilyen „kevesen” jöttek el. Egy nagyszerû élménybõl 
maradtak ki.

Juhász Ferencné

Az Életfa Önkéntes Centrum minden évben önkéntes díjjal ju-
talmazza azokat a szervezeteket, önkénteseket és magánszemé-
lyeket, akik munkájukkal bizonyították azt, hogy milyen sokat 
lehet tenni másokért, milyen sokat lehet segíteni nehéz hely-
zetben élõ embertársaikon. Az Életfa Önkéntes Centrum külde-
tése, missziója, hogy hisz az összetartó, befogadó és közösségi 
alapú társadalom erejében, melyhez közösségfejlesztéssel vala-
mint az önkéntesség, az aktív állampolgáriság, az európaiság 
eszméjének elterjesztésével megerõsítésével járulnak hozzá. Az 
egyesület célja a társadalomban felmerülõ problémákra, speciális 
igényekre megoldást találni új módszerek kifejlesztésével, alkal-
mazásával, elterjesztésével.
Ebben az évben, 2013. december 13-án rendezték meg az éves 
Önkéntes Gálát Debrecenben, melyre egyesületünk is meghívást 
kapott. Abban a nagy megtiszteltetésben volt részünk, hogy a 
BAKI Egyesület kapta az Év Önkéntes Fogadó Szervezete díjat, 
melyet Béke Lajos az egyesület elnöke vett át.  Az Év Önkéntese kategóriában, az egyéni díjazottak mellett, rendhagyó módon - hiszen csoportok 
még nem kaptak elismerést- a BAKI Egyesület Gitárklub-jának tagjai is átvehették az Év Önkéntese díjat.A hagyományokkal ellentétben, ebben az 
évben az Életfa Önkéntes Centrum különdíjjal szerette volna megköszönni az eddigi együttmûködést, az önkéntes munka koordinálásában való 
segítségnyújtást, a fiatalokkal és rászorulókkal végzett munkát. Nagy örömünkre szolgál, hogy egyesületünk tagja, Kerekesné Dobi Erika kapta az 
elismerõ díjat, amit Marosszéki Emese az Önkéntes Centrum szakmai vezetõje adott át. 

Balmazújvárosiak 

önkéntes díja

Dobi Katalin
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Balmazújvároson mindhárom épületben dolgozunk azon, hogy 
változatos, tevékenykedtetõ délutáni foglalkozásokat kínáljunk az 
egész napos iskola keretében. Tovább erõsítjük a tehetségígéretû 
tanulók segítését, az informatika és az idegen nyelvi oktatást. 
 A kollégák aktivitásának köszönhetõen az idén nyáron sikeres 
pályázatok révén a járásban 500 tanuló vehet részt egyhetes nyári 
táborban 500 Ft-os önrész ellenében Balmazújvároson, Tiszacsegén 
és Hortobágyon. De említhetném a Bocskai tagintézményünket, 
ahol sikerült megalapozni a tankonyha és a kézmûves terem alapjait, 
vagy a Dózsa épületegyüttesét, ahol az önkormányzat szándékai 
szerint kiegészül egy szomszédos épülettel, amelynek átalakítását 
Leader pályázati támogatásból valósítják meg. 
 Nagyon komoly sikerként értékelem, hogy a 2013-as évben tankerü-
leti szinten több mint 200 millió forint pályázati támogatást nyertek 
az iskolák a szakmai munka fejlesztésére.
Összességében bizakodó vagyok, úgy vélem, sikerült az átmenetet 
zökkenõmentessé tenni, reméljük a következetes szakmai irányítás, 
a fejlesztések hatását az iskolahasználók is érzékelik.

- Milyen nehézségek jelentkeznek a tankerület életében?

- Kétségkívül nehéz koordinálni, hogy több gazdája van az iskolák-
nak. Az önkormányzat felel az épületek fûtéséért, a takarításért, 
felújításért, a gyermekétkeztetésért; a tankerület a szakmai-pedagó-
giai tevékenységért, melyben a megfelelõ szakemberellátástól, a 
dolgozók munkabérén át, a szakmai eszközök beszerzéséig, a mun-

katervek jóváhagyásáig minden beletartozik.
 Nagy kihívás számunkra, hogy egyre több a beszédhibás, tanulási 
zavarokkal küzdõ gyermek és a normál képességû gyerekek között 
egyre gyakoribb a tanulásban alul motiváltak száma.
A hazai felsõoktatás sokéves lemaradásban van a gyógypedagógu-
sok, logopédusok képzésében, hiányoznak a szakemberek.

- Milyen elvárásokat fogalmazna meg a balmazújvárosi pedagógu-
sok, nevelõ-testületek számára?

- Mint az már közismert, a pedagógusok béremelésével nõtt a taní-
tók, tanárok megbecsültsége, ugyanakkor kevésbé köztudott, hogy 
ezzel egyidejûleg bevezetésre került, hogy a munkaidõbõl heti 32 
órát kell az intézményben tölteniük. Növekedtek az elvárások: érteni 
kell az informatikai eszközökhöz, nõ a digitális tananyagok alkalma-
zásának igénye, és a módszertani változatosság kényszere. A gyere-
keket napjainkban nem lehet hagyományosan tanítani. A világra 
nyitott, tevékenykedtetõ, élménypedagógiát nyújtó iskolára van 
szükség. Ahogyan más mesterségbeli tudás, ez is tanulható.

- 2014-ben elindul az országos tanfelügyeleti rendszer, amely a tan-
teremben folyó munka ellenõrzésére is hivatott. Mit vár ettõl?

Az iskolák állami átvételét követõen a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ (KLIK) kezelésébe kerültek. Amíg 
Balmazújvároson és Tiszacsegén az önkormányzat látja el 
továbbra is az iskolák üzemeltetését, addig Hortobágyon és 
Újszentmargitán a KLIK látja el az épületek mûködtetésével 
kapcsolatos teendõket.
A KLIK országos rendszerében voltak/vannak pozitív és negatív 
visszhangok, szerencsére a mi tankerületünkben mondhatni 
zökkenõmentes volt az átállás. Balmazújváros tekintetében az 
önkormányzati tulajdonú oktatási-nevelési intézmények 
épületegyüttesei hõszigeteltek, kialakultak a véglegesnek 
tekinthetõ intézményszerkezeti feltételek. Az általános iskola 
tekintetében megnyugodtak a kedélyek, hiszem, hogy mára már 
mindenki a munkájára tud koncentrálni.

Látogatás a Balmazújvárosi Tankerületben

A 2013. január óta eltelt tapasztalatokról, eredményekrõl, tervekrõl 
kérdeztem Bényei Sándort, a Balmazújvárosi Tankerület igazgatóját.

- A kezdeti bizonytalanságok után a pedagógusok és a szülõk is azt 
tapasztalhatják, van szakmai irányítása a balmazújvárosi 
iskoláknak. Mit emelne ki a tankerület egyéves mûködésébõl?

- Rendhagyó volt a 2013. januári váltás az önkormányzatok és az is-
kolák számára, az elsõ hetekben sok volt a bizonytalanság. Nagy 
intézményrendszer került állami kézbe, ahol szembesülni kellett 
azzal a ténnyel, hogy országos viszonylatban 
differenciált körülmények között mûködtek/ 
mûködnek az általános- és középiskolák, mû-
vészeti iskolák, pedagógiai szakszolgálatok. 
A cél egyértelmûen az volt, hogy az új közne-
velési törvény szellemében segítsük elõ a biz-
tonságos mûködtetést, nõjön a nevelõ-oktató-
munka színvonala, legyen következetes a 
szakmai irányítás, a nevelõ-oktatómunka 
ellenõrzése. 
Nekem is új volt a feladat helyismeretem, 
tapasztalataim ellenére, ugyan úgy, mint a 
tankerületek más igazgatóinak. Szerencsére 
rugalmas, jól-képzett csapattal tudtam elkez-
deni a munkát. A körülményeink is szépen ren-
dezõdtek, felújított, megszépült irodákban 
várjuk a szolgáltatásainkat igénybe vevõket.
A tankerület 6 fõs szervezete látja el 5 iskola 
2337 általános iskolásának, 197 pedagógusá-
nak szakmai irányítását, az intézmények gaz-
dálkodását.
Balmazújvároson a Kalmár tagiskola emelet-
ráépítésével 6 tanteremmel bõvült a kapacitás. Így oldotta meg az 
önkormányzat a Kossuth tagintézménybõl a tanulók elhelyezését. 

- Szakmai szempontból a Nemzeti Alaptanterv, valamint a tankerület 
iskolái által vállalt fejlesztések elindítása jelent kihívást. Melyek 
azok az újdonságok, amely a szülõk és a gyerekek számára elõnyö-
sek?

- Az óvodából iskolába lépés nehézségeit hidaltuk át az iskolakezdés 
elõtti közös óvoda-iskola napokkal, amelyet a tanítók az óvodapeda-
gógusokkal együtt végeztek, mindenki örömére. Elindítottuk a má-
sodikos gyerekek úszásoktatását, ami azért is fontos, mert a gyere-
kek életmentõ mozgást sajátítanak el, miközben ez a mozgásforma a 
mindennapos testedzés egyik alkalma is.
Tudni kell, hogy felmenõ rendszerben jelenleg az 1-2. és az 5-6. év-
folyamon heti öt órára nõtt a testnevelés, sportfoglalkozások száma, 
melynek zökkenõmentes megszervezése komoly kihívást jelentett. 
De említhetném a praktikus ismeretek oktatását minden évfolya-
mon, így a kézmûves alapok, háztartástani ismeretek oktatását, ker-
tészkedést, attól függõen, hogy milyen lehetõségei vannak az adott 
pedagógusnak. (idõjárási viszonyok, terményfajták stb...) 



- Tapasztalataim alapján tudom, hogy egy jó iskola „lebontásához” 
félév is elég, de a jó iskolakoncepció érvényesítéséhez legalább 3-4 
év szükséges.
Eközben persze tudjuk: a gyerek egyszer 6, 10 vagy 12 éves, így 
különbözõ fejlesztést, törõdést igényel. A mindennapok munkája 
mellett a pedagógusoknak kell, hogy jusson idõ önfejlesztésre, pá-
lyázatírásra. Hiszem, hogy stabil, szakmailag igényes, tapasztalati 
tanuláson alapuló oktatást végeznek intézményeinkben. A tanfelü-
gyeleti rendszer megerõsíti majd a jó-úton járó pedagógust, a kez-
dõknek segítséget nyújt, a nagy szakmai tapasztalattal rendelkezõket 
pedig elismeri, esetleg ,,elõadások megtartására” kéri fel. 

- Milyen feltételekkel lehetne jobbítani a balmazújvárosi iskolák mû-
ködését, az oktatás színvonalát?

- Problémát hosszútávon a tornaterem kapacitásának hiánya okoz, 
illetve szükséges lenne tanuszoda is. Biztosan sokan olvasták már, 
hogy az uszodaépítés benne van a kormányzati elképzelésekben, jó 
lenne, ha járásközpontként Balmazújvároson is megépülne a terve-
zett tanuszoda. Sokat javítana a mindennapos testnevelés helyzetén, 
ha újra lenne atlétikai pályája a városnak, egyben a járásnak! Úgy 
tudom, hogy erre vonatkozólag is vannak elképzelései az önkor-
mányzatnak, reméljük közeli jövõben ez is realizálódik! 
Meggyõzõdésem, hogy akár kitûnõ, akár gyengébb képességû tu-
dású gyermek lép az iskolába, reggel nyolctól délután négy óráig 
nem ülhet a négy fal között. A gyakorlatiasság, az életre nevelés, a 
munka szeretete kihat a tanulásra, a viselkedésre, a társas kapcsola-
tokra. Ezért szorgalmazom, hogy alakuljanak át a tantermek, legyen 
kézmûves terem, tankonyha, konyhakert, legyen mód használati 
értékek készítésére. Ehhez természetesen nem csak mûhelyek, esz-
közök, anyagok kellenek, szükség van szemléletváltásra és a szülõk 
partnerségére.
Tankerületi igazgatóként az intézményvezetõk, valamint a peda-
gógusok támogatásával törekszem a kitûzött célok megvalósítására.

- Köszönöm, hogy idõt szánt rám, s megosztotta a tankerület sikereit, 
elképzeléseit az Olvasókkal. Bár számtalan területet nem érintettünk 
beszélgetésünk kapcsán, - idõ és helyhiány miatt - a mûvészeti okta-
tástól a továbbtanulási esélyekig, az iskolai hiányzásoktól az ingye-
nes tankönyvellátás helyzetéig. Szóval bõven lesz témája a következõ 
beszélgetésünknek is.

2014. január

Balmazújváros Város Önkormányzata

FOTÓPÁLYÁZATOT HIRDET 
Balmazújváros várossá nyilvánításának 25. 
évfordulója tiszteletére

A pályázat célja: Balmazújváros építészeti 
örökségének, kultúrájának, természetes és 
az ember alkotta környezetének, hangulatának bemutatása.

Pályázati feltételek: Pályázhatnak az Általános Iskolák 7-8 osztá-
lyos tanulói, illetve a Balmazújvároson élõ 14-18 éves középfokú 
tanulmányaikat folytató diákok. Pályázni maximum 8 db, lehetõleg 
nagy felbontású képpel lehet. A képek alá kérjük feltüntetni a kép 
címét, a szerzõ nevét, lakcímét, e-mail elérhetõségét!

A pályamunkák beérkezésének helye és határideje: 
A pályamunkákat a Balmazújvárosi Közös Önkormányzati Hivatal-
ban (4060 Balmazújváros, Kossuth tér 4 -5. Takács Erika I. emeleti 
iroda) kérjük leadni CD-n rögzítve 2014. május 31-ig.

Díjazás: 
A legjobb alkotókat tárgyjutalomban részesítjük. A zsûrizett pálya-
munkákat a XV. Kastélykerti esték programsorozat keretében szer-
vezett kiállításon mutatjuk be.

„Derûs Alkony” Alapítvány
Az intézményünk alapítványa továbbra is várja az idõsek iránt elkötelezett magánszemélyek és vállalkozók támogatását. 

Alapítványunk megköszöni mindenkinek az eddigi támogatását és ebben az évben is várjuk Adója 1 %-át. Adószám: 18564747-1-09
Támogatásukat köszönettel fogadjuk a „Derûs Alkony” Alapítvány számlaszámára: Balmazújváros és Vidéke Takarékszövetkezet

Számlaszám: 59900067-10014619-00000000

FELHÍVÁS RAJZPÁLYÁZATRA!
A Veres Péter Kulturális Központ Balmazújváros várossá válásának 
25. évfordulója alkalmából rajzpályázatot hirdet általános iskolák alsó 
és felsõ tagozatos tanulói részére 

 „ AZ ÉN VÁROSOM BALMAZÚJVÁROS ” címmel.
Kérjük a  rajzokon örökítsétek meg településünk számotokra 
legkedvesebb részeit, mi az ami fontos, szép és értékes nektek. 
A pályamunkák mérete: maximálisan A/3 méret lehet, technikája: grafi-
ka, festmény, zsírkrétarajz és egyéb vegyes technika.

A beadás határideje: 2013. március 1. 
A beadás helyszíne: 

Veres Péter Kulturális Központ, 
Balmazújváros, Kossuth tér 18.

Az értékelés négy korcsoportban történik: 
- alsó tagozatos (1-2. osztály és 3-4. osztály)
- felsõ tagozatos (5-6. osztály és 7-8 osztály)

A beadott rajzokon kérjük feltüntetni: a pályá-
zó nevét, életkorát, osztályát, az iskola és fel-
készítõ tanára  nevét 
A pályázat I-III. helyezettje korcsoportonként díjazásban részesül.
A beadott pályamunkákból kiállítást rendezünk, amelyet a mûvelõdési 

központban lehet megtekinteni. 
A pályázattal kapcsolatban bõvebb információ kérhetõ 

az 52/580-518-as telefonszámon.
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Szabó Erika

Advent hangulatát varázsolta szebbé - immár hagyományt teremtve - középiskolánk 
vegyeskara azok számára, akik ellátogattak karácsonyi koncertjükre.

Nagy Zoltán kollegám vezényletével évrõl évre nagyszerû élményt nyújt a kórus 
városunk zenekedvelõinek. Ez most sem volt másként. Jómagam is sokadszor hallhattam 
felcsendülni ismert és kevésbé ismert dalokat az õ elõadásukban így advent idején. 
Minden alkalommal újra és újra lenyûgöznek, ahogyan tették ezúttal is! Magyar és 
külföldi zeneszerzõk mûveit egyaránt énekelték diákjaink, akiknek nagy kedvence Faze-
kas Mihály egyik megzenésített költeménye, melyet Csige Istvánné lírai tolmácsolásában 
is élvezhettünk. Ezen kívül hallhattunk népdalfeldolgozásokat is tõlük, valamint sokszínû 
repertoárjukat bõvítette többek között a világhírû Adele Skyfall címû dala, melyben szólót 
énekelt Kovács Kíra. A koncertet ifj. Szabadi Árpád zongorakísérete, valamint a 11. A 
osztályos Kerekes Andrea és Kerekes Beáta által szavalt karácsonyi vers színesítette. 
Soróczki-Pintér Ágnes tanárnõ és Szabó Sándor, 11. C osztályos tanuló nagyszerû házi-
gazdái voltak az estnek!

Hosszú hónapok kitartó munkájának és lelkesedésének köszönhetõ a kórus karácsonyi 
koncertjének sikere. Igazán becsülendõ a mai világban az õ helytállásuk. Óriási szerepe 
van mindebben Nagy Zoltánnak, aki a zene iránti alázatával és szeretetével ezt a korosz-
tályt „rá tudja venni” az éneklésre, s teszi ezt igen magas színvonalon! 17 éve kezdte meg a 
vegyeskar mûködtetését, s a kórus több ízben is arany minõsítést szerzett.

 Nem csupán az ünnepek miatt és a koncerten átélt élmény hatására érzékenyültem el az 
est során, hanem akkor is, amikor a karnagy kifejezte köszönetét a kórustagok számára. 
Megfogalmazta, hogy „csak” szavakkal tudja megköszönni munkájukat. Biztos vagyok 
benne, hogy õk nem is vártak el semmilyen jutalmat, ajándékot. Úgy vélem, hogy amíg 
vannak ilyen diákjaink, akik sokaknak örömet tudnak szerezni énekükkel, addig van 
remény!

2013. december 19-én délelõtt került megrendezésre a Balmazújvárosi Kistérség Humán 
Szolgáltató Központ Idõsek Otthonában a Karácsonyi ünnepség, mely alkalomból jelen 
volt városunk polgármestere Dr. Tiba István úr is. 
Immáron hagyomány, hogy Polgármester úr a mi lakóinkat itt, az otthonukban köszönti a 
szeretet ünnepe alkalmából megrendezésre kerülõ „Idõsek karácsonya” rendezénysoro-
zat keretin belül. Elismerõ szavakkal értékelte az Idõsotthon egész éves tevékenységét, 
megköszönve valamennyi dolgozó munkáját és lelkiismeretességét.
A mûsorról a zeneiskola diákjai, - két fuvolára és egy csellóra írt triót adtak elõ -, Felhõsi-
né Kállai Ilona, - egy megható Karácsonyi történetet olvasott fel,- valamint Burai István-
né lakónk, - egy nagyon szép verset szavalt el, - gondoskodtak. Természetesen ebben az 
évben sem maradt el a meglepetés – produkció, melyet az idõsotthon dolgozói adtak elõ.
Ez a mai nap számunkra kettõs ünnep volt, hiszen szintén ezen a napon került 
köszöntésre Hegedüs 
Gyula bácsi, aki 
immár szépkorú lett, 
betöltötte a 90. 
életévét. Gyula bácsit 
családja, lakótársai, 
intézményünk veze-
tõsége és Polgármes-
ter úr köszöntötte.
Nagyon kellemes, 
szeretetteljes hangu-
latban telt el a 
délelõtt.
Az ünnepség végén 
sütemény, torta, 
pezsgõ és az 
elmaradhatatlan 
bejgli lett kínálva lakóinknak.

„Ha elmúlik karácsony,
A szeretet lángja halványabban ég,
De ha vigyázunk rá, nem alszik ki még.”

Vigyázzunk hát erre a lángra, 
hogy a hétköznapokban is 
melengesse szívünket!

Nefelejcs Idõsek Otthona

A „Veréce” Hagyományõrzõ Egyesület december 
7-én ismét megrendezte 
„Az év legjobb pálinkája” versenyt. Az idén re-
kordmennyiségû pálinka érkezett minõsítésre, 
összesen 72 üveggel.
A minõsítés nyilvános, megfigyelõként bárki 
részt vehet rajta. A pálinkák közül 15 ért el dobo-
gós helyezést, ebbõl 7 pálinkatulajdonos még 
egyszer sem méretette meg a pálinkáját. 8 pálinka  
az évek során többször volt díjnyertes. A pálinkák 
fajta szerint lettek zsûrizve számuk alapján.

„Az  év legjobb pálinkája”verseny díjazottjai az 
alábbi személyek:

Szilvapálinka kategóriában
  I. Varga Istvánné Tóth á. u. 3.
 II. Pinczés Péter Széchenyi u. 7.
III. Nádasdi István Árpád u. 45.

Vegyespálinka kategóriában
  I. Dobi István Móricz Zs. u. 16.
 II. Baloghné Pál Róza  Vásár tér 4/a
III. Lajtos István Kossuth tér 8.

Barackpálinka kategóriában
  I. ifj. Kapusi Gábor Kadarcs u. 16.
 II. Koroknai János Pacsirta u. 47/a
III. Bagosi Sándor Bem J. u. 2!a

Szõlõpálinka kategóriában
  I. Koroknai János Pacsírta u. 47/a
 II. Török László Iskola köz 10
III. Bordás Sándor Bordás köz 8.

Körtepálinka kategóriában
  I. ifj.Lénárt József Batthyány u. 33.
 II. ifj.Kapusi Gábor Kadarcs 16.
III. Tóth Istvánné Bocskai 34. 

Három pálinka kapott különdíjat mint különle-
gesség, Koroknai János feketeribizli pálinkája, 
Béres László bodzapálinkája és király István tör-
kölypálinkája.
Gratulálok a versenyzõknek, megköszönöm a 
zsûrinek a lelkiismeretes munkáját. A zsûri tagjai 
Szegedi Lajos, Majlát István, Radócz László 
voltak. Támogatóinknak köszönjük, hogy elõse-
gítették rendezvényünk sikerét és fontosnak tart-
ják e szép hagyomány ápolását.
Egyesületünk nevében kívánok boldog, békés, si-
kerekben gazdag új esztendõt!

Török Andrásné az egyesület elnöke
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Balmazújváros várossá nyilvánításának 25. évfordulója 
alkalmából a Lengyel Menyhért Városi Könyvtár helyismereti 
versenyt hirdet a város lakossága számára.
A feladatlapok átvehetõk 2014. 03. 12-én az Irodalmi Körkép címû 
rendezvény után, (Semsey kastély) valamint ezt követõen folyama-
tosan a könyvtárban.
A versenyre 3-4 fõs csapatok jelentkezését várjuk – kortól függet-
lenül.
Érdeklõdni a 370-326-os telefonszámon, illetve személyesen a 
könyvtárban lehet.

Eredményhirdetés 2014. augusztus 14-én a Kastélykerti Esték ren-
dezvénysorozat keretein belül, a Lengyel Menyhért Városi Könyv-
tár névfelvételének 10. évfordulója tiszteletére rendezett ünnepsé-
gen.

A legeredményesebb versenyzõket díjazzuk!
A könyvtár dolgozói

Ebben az évben is meghirdetjük városunk lakói számára 
20 órás számítógép és internethasználói tanfolyamunkat. 
Kérjük részvételi szán-dékukat jelezzék személyesen a 
könyvtárban vagy a 370-326-os telefonszámon.    
A képzés díja 3000 forint.

Február hónaptól várjuk azon óvodás, illetve általános iskolás cso-
portok jelentkezését, akik szívesen részt vennének egy, a könyvtár 
dolgozói által tartott könyvtárórán.

A könyvtárórák témái:

1. Anyagok tulajdonságai, halmazállapotok, halmazállapot-
változások.

2. Barangolás a sarkvidékeken.
3. A Naprendszer objektumai, a Világûr megismerésének 

eszközei. 
4. Prokofjev: Péter és a farkas – rendhagyó énekóra 

mûelemzéssel.
5. A várháborúk kora és az 1552-es hadjárat a három részre 

szakadt Magyarországon.

Kérjük a pedagógusokat, részvételi szándékukat jelezzék sze-
mélyesen, telefonon, vagy internetes elérhetõségeink egyikén.

A könyvtár dolgozói

Február 9. a Biztonságos Intenet Napja. Általános célja az, hogy a 
szerte a világon élõ gyerekek és fiatalok számára elmagyarázza az 
online technológiák és a mobil telefonok biztonságosabb és fele-
lõsebb használatát.

A gyermekek és a tinédzserek azok, akik legnagyobb létszámban 
vesznek részt a közösségi oldalakon és új online szolgáltatásokat 
vesznek igénybe. Aktivitásukra jellemzõ, hogy nagyrészt õk a 
létrehozói az ott található képeknek, videóknak. Ebben a mobil-
telefonok is nagy segítséget nyújtanak nekik, hisz általuk pillanatok 
alatt el lehet készíteni azokat a fotókat és videókat, amelyeket aztán 
bárhol és bármikor fel lehet tölteni egy blogra vagy egy közösségi 
oldal profiljába. Nem mindig tudják azonban, hogy az általuk kö-
zölt személyes információk online vagy egyéb más úton bárki által 
elérhetõvé válnak (beleértve a szülõket, a tanárokat, de az online 
„ragadozók”-at is!). 
Mivel a digitális dokumentumokat könnyen lehet módosítani eset-
leg torzítani, így az ártatlanul kitett képek könnyen megjele-
níthetõek teljesen máshogyan is, aminek célja lehet a pénzszerzés, 
vagy akár a zaklatás is. Ennek elkerülésére a gyermekeket és a 
tizenéveseket meg kell tanítani az online személyazonosság keze-
lésére, felelõsségteljes módon.

Várjuk tehát olyan általános iskolai osztályok jelentkezését, akik 
szívesen részt vennének egy, ezzel a témával foglakozó elõadáson! 
Kérjük a pedagógusokat, részvételi szándékukat jelezzék szemé-
lyesen, telefonon, vagy internetes elérhetõségeink egyikén. Megfe-
lelõ számú jelentkezõ esetén szeretettel várjuk az érdeklõdõ 
szülõket, családokat is! A könyvtár dolgozói

(az Emlékeztünk c. cikk folytatása az 1. oldalról)

Takács Erika

Tisztelt Egybegyûltek!
Manapság szakadék van a fiatal írók és az érett alkotók között. Mindegyik 
korosztály azt gondolja a saját írótársai között az igazság. Veres Péter éppen 
azzal tudott az irodalmi szekértáborok konfliktusában középen maradni, 
hogy ismerte, mert sokat olvasta az egész kora irodalmát. Ugyanezt tette 
fiatalként olvasókörbe járva, amikor is a klasszikusokat vette birtokba, 
legyen szó magyar vagy világirodalmi remekmûvekrõl.
Saját mûveinél nem a manapság szokásos memoárstílusban fogalmazott, a 
csapongó álom szertelensége helyett a mélyen tárgyilagos, realista ábrá-
zolásmódot használta. Ezen a tiszta irodalmi nyelven írt parasztpárti társa a 
biharugrai Szabó Pál, és a vésztõi Sinka István is. De az effajta stílusbeli 
közelség csak szellemi kötõdést, szociális érzékenységû látásmódot jelen-
tett. Hiszen Veres Péter írásai a rögvalóságot vitték a magyar irodalomba: a 
tiszta magyar szegény sorsú, emberi drámát az Alföldön, az elesettséget, a 
szegény-tisztaság erkölcsösségét. Legtöbb témáját a balmazújvárosi va-
lóságból merítette. Az egyik író-olvasó találkozóra Szatmári nagyapám is 
eljött a hatvanas években, hogy megköszönje Péter Bácsinak /bocsánat 
nem így szólította, mert egy évvel idõsebb volt nála nagyszülém/, hogy em-
lítést tett róla az akkor megjelent kötetében. Azóta tudom, hogy illik meg-
köszönni a halhatatlanságba beírónak a dokumentálást.
Tisztelt Hallgatóság!
Sajnos a magyar irodalmi kánon ritkán említi Veres Pétert. Utcák szép szá-
mmal vannak elnevezve róla szerte a hazában és természetesen itthon is a 
szülõhelyén. 
Sok tenni valónk van még mûvei újra kiadásával, alkotásai színházi, filmes 
feldolgozásával, emlékét idézõ próza és versmondó versenyek, irodalmi 
napok további szervezésével… akár egy unikális masztaba megépíté-
sével!”

2013. december 21-én délután ismét gyermekzsivajjal telt meg egyesüle-
tünk közösségi tere. Immár negyedik alkalommal rendeztük meg a Nagy-
családosok Karácsonyát, ahol olyan három, vagy több gyermeket nevelõ 
családoknak kedveskedtünk az ünnep közeledtével, akik a hétköznapok 
során nehézségekkel küzdenek. Az elõzõ évek hagyományait követve a 
szervezõk újra megmutatták, hogy az összefogás hegyeket képes meg-
mozgatni. A Semmelweis Védõnõi Egyesület, a BAKI Egyesület, a Máltai 
Szeretetszolgálat Balmazújvárosi Szervezete, a Magyar Vöröskereszt Bal-
mazújváros Területi Szervezete, a Baptista Tevékeny Szeretet Misszió Szen-
vedélybetegek Balmazújvárosi Nappali Intézménye, valamint az újfehértói 
Áldás Baptista Gyülekezet és a CÉLBAKISÉR Civil Szövetség közre-
mûködésével, harminc család közel kilencven gyermekét tudtuk vendégül 
látni és megajándékozni. Minden résztvevõ családnak, a szervezetek által 
összeállított csomagokat adhattunk át, amely tartalmazott alapélelmiszert, 
ruhanemût, gyümölcsöt, egyéb meglepetéseket és nem utolsó sorban a gyer-
mekek számára sok-sok játékot. Vendégeinket süteménnyel, pogácsával és 
teával kínáltuk, a hangulatos mûsorról egyesületünk fiataljai és az õket 
kísérõ BAKI Gitár klub tagjai gondoskodtak. Nagyon szép zenés mûsoruk-
kal többek szemébe könnyet csaltak, s eszünkbe juttatták, hogy mennyire 
fontos az egymás felé fordulás.  Karancsi Csaba Baptista lelkipásztor ünne-
pi üdvözlete és az ajándékosztás zárta, ezt a minden résztvevõ számára em-
lékezetes napot. Ezúton mondok köszönetet a fellépõ fiataloknak, a szerve-
zõnek, azoknak a magánembereknek és szervezeteknek, akik felajánlásaik-
kal támogatták rendezvényünket. Bízom abban, hogy jövõre ugyanitt talál-
kozunk. Kerekesné Dobi Erika, BAKI Egyesület
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„A kombinatív képesség fejlesztése révén a sakk nemcsak szórakozás, hanem pedagógiai segédeszköz, amelynek a nevelés keretében való 
értékesítését, mint közoktatásügyi miniszter szívesen és meggyõzõdéssel elõmozdítom.”

Gróf Klebelsberg Kunó dr.
m. kir. Vallás- és közoktatási miniszter,

a gyõri sakk-kongresszus védõje. (1924.)

Iskolánkban a sakkoktatást már 2011-ben az iskola indításakor elkezdtük. 
Az elsõ osztályosok órarendi kereten belül, kiscsoportos foglalkozáson 
ismerkednek a sakk alapjaival. A következõ évfolyamokban a másodi-
kosok, harmadikosok fakultatív tárgyként választhatják a sakkot, bõvítve a 
megszerzett ismereteiket.
A sakkoktatást Gál József István tanár úr végzi, aki FIDE mester. (FIDE: 
Nemzetközi Sakkszövetség)
A sakk sokrétû képességfejlesztõ szerepét, a benne rejlõ pedagógiai és 
nevelési lehetõségeket nehéz lenne teljesség igényével felsorolni: 

- növeli a koncentrálóképességet,
- fejleszti a gyerekek önállóságát és a tudatos önfegyelmet, 
önbecsülését, 
- kialakítja a tárgyilagos szemléletmódot,

megkívánja az analizáló-szintetizáló képességet, az 
összpontosítást, az összefüggések keresését

a diák gyakorlatot szerez vizsgahelyzetekhez, vagy az iskolai 
felelésekhez,

fejlõdik az absztraháló képessége és a térlátása.

A sakk révén a játékos megtanulja a küzdeni tudást, az idõbeosztást és a 
szabálykövetõ magatartást. A teljesítmény tisztelete révén magától 
belátja, hogy aki többet tanul, az eredményesebb lesz, az többet tud. 
/http://www.sakoca.hu/
Az elsõ évfolyamosokon kívül jelenleg 24 másodikos és harmadikos tanu-
lónk foglalkozik a sakk tudományával. Ezért minden év decemberében 
iskolánkban rendezzük a Sakk-Matt kupát, vendégül látva a hajdúböször-
ményi sakkozókat. Diákjaink rendszeresen járnak versenyekre, összemé-
rik tudásukat, más iskolák, városok játékosaival.

A körzeti sakkversenyen elért eredmények:
1.korcsoport fiú: 3. Király Szabolcs, 5. Molnár Levente, 7. Nagy Roland 
1.korcsoport lány:  1. Dobi Dorina, 3. Posta Dorina, 

 6. Csepregi Boglárka 
2.korcsoport fiú: 1. Gyõrfi János, 2. Nagy István, 5. Kun Dániel András
2.korcsoport lány:  3. Répási Petra, 4. Póta Írisz Flóra, 5. Csapó Hedvig
4.korcsoport lány:  2. Ecsedi Hanna

- 

- 

- 

Hajdú-Bihar megye Sakk Diákolimpiai Egyéni Bajnokságán 
elért eredményeink:
1. korcsoport fiú: 12. Király Szabolcs
2. korcsoport fiú: 6. Gyõrfi János, 11. Nagy István, 14. Kun 
Dániel András

,,A sakk pozitív hatásait érezzük késõbb a többi tantárgy oktatása 
során is. A gyerekek számára ez nem tantárgy, hanem játék. 
Örömforrás, amihez mindenkinek hozzá kell adnia a maga mun-
káját, képességeit, folyamatos önfejlesztést és gyakorlást igényel. 
Ez az örömforrás értékes ajándék, mert megmarad az iskolán kívül 
és iskolás koron túl is, tovább adható a szülõknek, az egész család-
nak.” (Szabadiné Eredics Éva)
„A sakk elõvigyázatosságra tanít bennünket, arra, hogy a jövõre is 
figyeljünk egy kicsit, körültekintésre, vagyis arra, hogy az egész 
sakktáblát szem elõtt tartsuk, óvatosságra, vagyis arra, hogy ne 
kapkodjuk el lépéseinket. Végül három igen fontos szabályra: ne 
csüggedjünk, ha pillanatnyilag rosszul állnak a dolgaink, remény-
kedjünk a dolgok jobbrafordulásában, s végül, legyünk továbbra is 
kitartóak a kiút keresésében.” 
Benjamin Franklin szavaival gratulálok minden diákunknak és 
kívánom nekik, hogy legyenek kitartóak és derûsek.

Földesiné Tóth Erika

Közel kilencven csapat versengett Debrecenben a 9-14 éves 

gyerekek rangos viadalán.
A neves hazai utánpótlás csapatok mellett román és szlovák 
együttesek is versenyeztek.
Jól szerepelt a tornán a városunkat képviselõ 2001-es és a 
2004-es fiú korosztály, akiknek mindkét korcsoportban a 
bronzérmet akasztották a nyakukba, míg a 2003-as csapatunk 
az ötödik helyen zárt. Iskolánkból is több tehetséges gyermek 
volt a csapatokban, mely az edzõk - Kajor László, Tréki Tamás, 
Ludnai Fanni és Balázs Sándor - munkáját is dicséri. 
A verseny célja a sportág népszerûsítése. A gyerekeknek fel-
készülési lehetõséget biztosított a további kézilabdás küz-
delmekre. A verseny legjobb színtere volt annak, hogy a sok 
edzés mellett megmutathassák technikai és taktikai tudásukat.

Földesiné Tóth Erika
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Január 3-án kezdte meg felkészülését a tavaszi idényre a Kõnig Trade 
Balmazújvárosi Kézlabda Klub csapata. 42 edzés és 11 felkészülési 
mérkõzés volt januárban.
 
Az elsõ három napban hat edzést vezényelt le Füzesi Ferenc a csapat 
edzõje. Ebben volt labdás, futás, erõnléti és fizikai felmérés egyaránt. 
Ebben az állapotban fogadta csapatunk január 6-án az ifjúsági válo-
gatott alakulatát egy edzõmérkõzés erejéig.
A 3x25 perc elsõ harmadát a fiatalok kezdték jobban és tizenhét perc 
játék után 14-10-re vezettek, majd a harmad végéig István Petiék 
hoztak egy 7-1-es szériát, így 17-15 az eredmény az elsõ pihenõnél. A 
második harmadban Dioris Mateo tizenegy perc alatt hét alkalommal 
volt eredményes, ennek is köszönhetõ, hogy ötven perc játék után 34-
26 a Kõnig javára. A harmadik harmadban kilenc gólos hátrány után 
sem adták fel a fiatalok és a végére 43-40-re sikerült zárkózniuk.

Gyõzelem a Román I. liga listavezetõ csapata ellen

A kemény edzések mellet csütörtökön már ismét edzõmérkõzés 
következett, a hétvégi tornára érkezõ Turda csapata volt az ellenfél. 
Az elmúlt években többször is megküzdöttek egymással a csapatok 
és egy döntetlent kivéve mindig a román együttes gyõzött. Ez a ta-
lálkozó is változatos, jó iramú csatát hozott. A mérkõzés elején  meg-
léptek Temesváriék, de 8-3 után is tudott egyenlíteni a vendég csapat, 
majd 8-8 után a vezetést is átvették egy rövid idõre. A 17-16-os 
pihenõt követve hat-hét góllal ismét megléptek Heiczingerék és a 
végeredmény 39-33 a Balmaz javára. Gárdánknak elsõ alkalommal 
sikerült legyõznie a román elsõ liga élcsapatát.

Szombaton két mérkõzés várt a Füzesi tanítványokra.

Az elsõ találkozón ismét összecsaptak Fülekiék a Turda csapatával és 
meglepõen jó játékkal 7-7 után állva hagyták a vendégeket, így a szü-
netben már 18-12 volt a javunkra. A második játékrész 13. percéig 
minden remekül sikerült,  az eredmény pedig 29-20.
Ekkor mindenki elkönyvelhette az ismételt gyõzelmet, nem így a 
vendégek. Bebizonyították, hogy nem véletlenül vezetik hazájuk  
bajnokságát. Volt erõ és kitartás játékukban, egy perccel a vége elõtt 
egyenlítettek, és 32-32 lett a végeredmény úgy, hogy még a Balmaz 
örülhetett a döntetlennek.

A kora esti összecsapáson az évek óta rivális 
Mezõkövesdi KC volt 
Pavlovicék ellenfele.

Megérezhette a közönség, hogy jó mér-
kõzés várható és mint egy 500 fõ látta a 
torna záró összecsapást. A vendég kispa-
don Skaliczki László elsõ mérkõzésére 
készült új csapatánál.
A 10. percben 3-5 oda, de három perc 
múlva István Peti találatával már 7-5 ide. 
A 22. percben még egyenlített a Mezõkö-
vesd 9-9-re, de megléptek Temesváriék 
és 26 perc játék után 13-9, végül14-12-es 
erdménnyel mentek pihenõre a csapatok. 
A második játékrészben 17-13-ról fel-
zárkózott a Kövesd 19-18-ra, ekkor vi-
szont ismét sikerült meglépnie a Balmaz-
nak. Kovacech egykori csapatának lõtt 
rövid idõn belül 3 gólt, így az eredmény 
25-19. Az 50. perctõl (26-20), kissé kien-
gedtek játékosaink így a végére 28-25-re 
zárkóztak vendégeink.  
Ezzel a gyõzelemmel a Kõnig Trade 

csapata nyerte meg ezt a felkészülési tornát. A Mezõkövesd Turda 
legyõzésével a második helyen zárt és román vendégeink harma-
dikként végeztek.

A következõ felkészülési mérkõzés színhelye: 
Orosháza

Január 15-én Orosházán játszott a Kõnig legénysége és végig szín-
vonalas mérkõzésen egygólos hazai siker született. Orosháza-BKK 
28-27 (13-11)

Újabb NB I-es csapat a soros ellenfél, immár ismét 
hazai környezetben.

A nyári felkészülési mérkõzéseket Cegléden kezdtük, most a sorozat 
közepén látjuk vendégül az NB I-es csapatot. A délelõtti találkozón 
kiegyenlített játék után 8-8, majd a szünetig 20-15-ös elõnyre tettek 
szert vendégeink. Ezt az elõnyüket a második játékrész feléig maga-
biztosan tartották, ekkor 30-22 volt javukra. Az utolsó negyed órában 
koncentráltabb játékkal szorosabbá tették Pavlovicék a mérkõzést. A  
végeredmény 33-35 (15-20).

A délutáni találkozón az elsõ félidõ inkább a ceglédi csapaté (15-17) 
volt, a szünet után viszont más felfogásban játszó Kõnig csapat volt a 
pályán és hét perc játék után fordított az eredményen, sõt a hajráig 29-
25-re megléptek. Az utolsó hat percben már nem sikerült gólokat lõni, 
így 29-27-re zárkóztak fel vendégeink.

II. hely az Avas Kupán

Január 25-26-án Miskolcon az Avas Kupán szerepeltek Hajdu Ta-
másék. Sajnos ebben az idõben sok sérült tizedelte a társaságot, egy 
csapatra való játékos nézte a lelátóról társai mérkõzéseit.
Az elsõ találkozón a bajnoki dobogó 3. fokán telelõ Törökszentmik-
lós csapata volt az ellenfél. 14-12-es elsõ félidõ után húsz percnyi já-
tékot követve már tíz gól volt a különbség (28-18) a két csapat kö-
zött. A hajrában sem adták alább Nagy Norbiék, így a végeredmény 
34-21 a Balmaz javára.

Másfél óra pihenõ után az NB II-es Tiszavasvári csapata következett. 
Ezen a találkozón már a szünetre 10 gólos elõnyre tettek szert Szabó 
Balázsék (22-12). A második játékrészben is látványos gólokat sze-
reztek játékosaink, elsõsorban István Peti beállóból és szélrõl is sok-
szor betalált nevelõ egyesûlete kapujába.
A végeredmény 44-23 (22-12).

A verseny kiírásakor várható volt, hogy a BKK mellett a másik cso-
portból az Eger csapata kerül a döntõbe.

(folytatás a következõ oldalon)

A Kõnig Trade Balmazújváros felnõtt kézilabda csapata



2014. január

Ezen az összecsapáson az egri csapat várhatta nyugodtabban a kezdõ 
sípszót, mivel a hevesieknél csak Kõrizs kapus bajlódott kisebb sérü-
léssel, míg a Balmaz részérõl Füzesi Ferenc kénytelen volt nélkülözni 
Balázst, Salamont, Strbact, Temesvárit és Kovacechet sérülés miatt. A 
sok hiányzó ellenére számunkra parádésan kezdõdött a találkozó és tíz 
perc játék után 7-2-re vezetett a csapat. Mindent megtett a Eger a 
sikerért de végig vezettek Diorisék (18.p:12-8). A szünetben 15-14 
együttesünk javára. A második játékrész elején átvette a vezetést a 
hevesi csapat és innen már nem engedte ki a kezébõl a gyõzelmet, így 
a végére 27-23 -ra nyerte a mérkõzést.

Az AVAS kupa csoportmérkõzéseinek eredményei:

A-csoport: 
Balmazújvárosi KK – Törökszentmiklósi KE 34-21 (14-12), 
Tiszavasvári SE – Balmazújvárosi KK 23-44 (12-22), 
Törökszentmiklósi KE – Tiszavasvári SE 46-32 (24-12).

B-csoport: 
Ózdi KC – Eger ESZSE 24-36 (12-18 ), 
Eger ESZSE – VKK Nyírbátor 37-28 (17-12), 
VKK Nyírbátor – Ózdi KC 33-36 (17-17).

Az 5. helyért kiírt mérkõzés elmaradt.  A csoportmérkõzések alapján a 
Nyírbátor lett az ötödik.

A 3. helyért: Ózdi KC – Törökszentmiklósi KE 23-22 (14-13).

Az 1. helyért: Eger ESZSE – Balmazújvárosi KK 27-23 (14-15).

Különdíjak
A legjobb mezõnyjátékos:   Kiss Gergõ (Eger ESZSE).
A legjobb kapus:      Losonczi László (Ózdi KC).
Gólkirály:   István Péter (Balmazújvárosi KK) 20 góllal.

A nézõk is hangoltak a bajnoki nyitányra.
Az utolsó felkészülési mérkõzését játszotta a Kõnig Trade csapata 
január 31-én.

Kõnig Trade Balmazújvárosi KK- Hajdúnánás Robzol 2000 KSE  
30-23 (16-12)
Balmazújváros, 250 nézõ. Vezette:Sándor T. Szikszay S.

K T BKK: Oláh Z.-Dioris M. 2, Korsós Á. 2, Hajdu T. 2/1, Heiczinger 
Zs. 4, Pavlovic D. 5, Minegász Cs. 3.
Cserék:Pajkó L. Knezevic N. (kapusok), Füleki Á., Szabó B. 1, István 
P. 5, Nagy N. 4, Nagy Á. 2.
Edzõ:Füzesi Ferenc

Hétméteresek:1/1, ill 1/0. 
Kiállítások: 6., ill 4. perc.

A vendég csapat kezdte jobban a mérkõzést, így a 13. percben a 
vezetést is átvette, 4-5-nél Füzesi rögtön idõt kért, hogy rendezze a 
sorokat. Hatott az egy perc és a 18. percben már 10-6, majd a 24.-ben 
12-9 Korsósék javára. A szünetre 16-12 az eredmény.

A folytatásban megléptek Nagy Norbiék és a 35. percben 19-12. 
Vendégeink továbbra is becsülettel küzdöttek és ismét szorosabbá 
tették a mérkõzés (43.p: 21-18). A játékrész közepén egy öt perces 
gólcsendet megtörve István Peti lõtt két gólt, ezzel 23-18 a Kõnig 
javára. Az utolsó öt percet 5-2-re nyerték Nagy Ádámék és kialakult a 
hét gólos gyõzelem.
Ezzel a mérkõzéssel befejezõdött a felkészülési sorozat. Január 6-tól 
31-ig a tizenegy mérkõzésbõl hét gyõzelemmel, egy döntetlennel, míg 
három vereséggel zárult. A lõtt gólok száma 362, míg ellenfeleink 314 
alkalommal találtak be.
A mérkõzések mellett január 3-31-ig 42 edzésen vettek részt játé-
kosaink.

A sérültekrõl: 
Salamon Ádám és Balázs Sanyi mûtés után lábadoznak, õk még 
hosszabb ideig hiányoznak. Strbac Nikola, Kovacech Marek és Te-
mesvári János reméljük hamarosan a csapat rendelkezésére állnak.

Országos Serdülõ Bajnokság Felsõházi rájátszás:

Miskolc VSI- Balmazújvárosi KK 22-30 (9-12)
Ld:Veres I. 8, Buglyó L. 8, Király D. 6,.

Balmazújvárosi KK- Hajdúnánás KSE 40-16 (21-5)
Ld:Buglyó L. 11, Veres I. 5, Téglási R. 5, Király D. 4, Kulcsár L. 4,.

Mezõkövesd KC- Balmazújvárosi KK 22-26 (9-13)
Ld:Király D. 7, Kulcsár L. 5, Jenei T. 4, Buglyó L. 4, Veres I. 4,.
Egy gyengébb játék is elég volt a gyõzelemhez.

Balmazújvárosi KK- Gyöngyösi KK 23-18 (12-8)
Balmazújváros, 300 nézõ. Vezette:Sándor L. Szikszay Cs,

BKK:Péterszegi M.-Borza M., Király D. 7, Jenei T. 2, Buglyó L. 
5/1, Kulcsár L. 7, Veres I. 1.
Cserék:Szarvas B. (kapus), Bokor J. 1, Szabó Z., Mihalkó Gy. 
Téglási R. Kapusi G., Bakó S., Kállai Sz., Téglási R.
Edzõ:Tréki Tamás
Hétméteresek:1/1, ill 3/2. Kiállítások:14, ill 4 perc.

Sokan halasztották késõbbre a vasárnapi ebédet serdülõ csapatunk 
mérkõzése miatt azért, hogy szurkoljanak e fontos rangadón fiatal-
jainknak. A gyöngyösi csapat kezdte jobban a mérkõzést és egy perc 
játék után 0-2 volt javukra. Kulcsár Levi góljával csak a 8.percben ve-
zetett elõször a Balmaz 4-3-ra. Az elsõ játékrész felénél még a vendé-
gek vezettek 6-7-re, de innen a szünetig csak egy gólt kaptak Péter-
szegi Matyiék és remek védekezés mellett a különbség a szünetben 
már csak 4 gól volt. A második félidõben egyre jobban megléptek 
Buglyóék és 15 perc játék után 20-13 javunkra. Az utolsó percig 
tartani tudták az eredményt Bokor Janóék így kár a két bekapott gólért 
az utolsó fél percben. Ezzel a gyõzelemmel továbbra is veretlen a 
Tréki csapat az idei kiírásban.

A tél futballra nem igazán optimális évszak, de az elmúlt idõszak értékelésére, a jövõ 
tervezésre kiválóan alkalmas. Labdarúgóklubunk elnökével, Dr. Tiba Istvánnal a sporttelep 

egyik kellemes hõmérsékletû helyiségében ültünk le egy évzáró, és egyben egy évnyitó 
beszélgetésre.

- Elnök Úr hogyan értékeli a csapatunk õszi szezonját?

- Ha a bajnokság elõtt mondják, hogy a negyedik helyen fordulunk, természetesen örültem 
volna, de így utólag van bennem egy pici hiányérzet. Voltak olyan meccseink, melyeket mi 
rontottunk el. Összességében azonban elégedett vagyok az eddigi szereplésünkkel.
Ha a tavalyi kétcsoportos NB II-t vennénk figyelembe, akkor mondhatnánk, hogy másodikak 

lettünk, hiszen ebbõl a régióból csak a Nyíregy-
háza elõzött meg bennünket.
De az összesítésben is tekintélyt parancsoló a 
negyedik helyezés. Az is a hozadéka ennek a jó 
szereplésnek, hogy a Balmazújváros névnek 
egyre inkább van tartalma, odafigyelnek rá. 
Pedig a bajnokság elõtt a különbözõ szakértõi 
elemzésekben nem vártak bennünket a csoport 
élmezõnyébe. Most ezekre a vélekedésekre is 
rácáfoltunk.

- Decemberi a hír, amely szerint huszonhat 
stadion fejlesztésére különített el pénzt a Par-
lament a 2014. évi költségvetésben, a Nemzeti 
Stadionfejlesztési Program részeként. Ebbõl 
Balmazújváros 400 millióval részesül. Ezt a 
klub vagy a város kapja?

Hegedûs Lajos
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- A város. Ehhez a forráshoz alapfeltétel volt, 
hogy a fejlesztés tárgya, a sporttelep önkor-
mányzati tulajdonban legyen. Ezt a pénzt 
azért is kapjuk, mert az elmúlt években a 
város példaértékûen, saját erõ bevonásával is 
fejlesztette a létesítményeit, s ezt a kormány-
zat értékelte.

- Mire adná ezt 
az állam? Mit 
akarnánk ebbõl 
megvalósítani,

- A terveink 
szerint- mert az 
illetékeseknek 
ezt el kell még 

fogadniuk-, 
fedett, 2500 

ülõhelyes lesz a 
stadionunk, ami 
körbe fog érni, 

vagyis nem 
csak a két 
hosszanti 

lelátón, hanem 
a két kapu mö-

gött is székek 
lesznek, ráadá-

sul olyanok, 
mint amilyenek 

most az új fe-
dett lelátónkon 

is vannak. 
Ezen kívül megvalósításra a kerül a korábbi 
terveinkben már szereplõ villanyvilágítás, 
valamint az elõírás szerinti vizes blokkok, 
mellékhelységek, a legalább 75 négyzetmé-
teres VIP-, és 100 négyzetméteres sajtóterem 
is. Ez az országos stadionfejlesztési projekt 
megkapta a „nemzetgazdasági szempontból 
kiemelt“ státuszt, ami még inkább biztosítja 
azt, hogy 2014 õszére ez el is készül. Az 
MLSZ, a sportlétesítményekkel szembeni 
elõírásaihoz átvette az UEFA irányelveit, ami 
csak ülõhelyeket enged, így nekünk is ehhez 
kellett alkalmazkodnunk a tervezés során.
Az elmúlt idõszakban több nagy volumenû 
beruházás zajlott már városunkban (fürdõ, 
egészségügyi alap-, szakellátó, középiskola 
felújítása, városközpont-rehabilitáció, kerék-
párutak építése, gyûjtõ utak-, belvízelvezetõ 
rendszer korszerûsítése, stb), s ez a sporttár-
gyú beruházás is ezekhez lesz mérhetõ.
Az utóbbi néhány évben megvalósult, fut-
ballal kapcsolatos TAO-s beruházások ezzel 
az újabb stadionfejlesztéssel, már meg fogják 
haladni az egymilliárd Ft értéket.

- Ez a létesítményfejlesztés kizárólag az 
NBII-es szereplésünkhöz kötõdik. Ha például 
egy osztállyal lejjebb szerepelünk, nem va-
gyunk ott a támogatottak között. Ezért sin-
csenek benne olyan városok, mint például 
Szeged, Nagykanizsa, Kazincbarcika, Vesz-
prém, Salgótarján, Eger, és még sorolhat-
nám. Milyen forintosítható elõnyei vannak 
még az NBII-nek?

- Ha nem vagyunk NBII-esek, akkor az eddig 
megítélt TAO-nak csak a töredékéhez jutot-

tunk volna, amiben benne van az utánpótlás-
nevelés is, ahol ráadásul csak 10% önrészt 
kell a klubnak állnia. Ugyanis a másodosz-
tályban lényegesen több TAO-s forráshoz 
juthat a klub egy gyermekre vetítve, mint az 
alsóbb osztályokban. (G.S.: az NBI-ben pe-
dig az NBII-höz képest juthat több egy-egy 
utánpótlás labdarúgóra)

- Azt hiszem, hogy novemberben volt egy 
teremtorna, ahol a Parlament válogatottja is 
részt vett. Mellékesen jegyzem meg, hogy a 
rendezõk elnök urat jelölték meg az együttes 
legjobbjának a torna végén. Ezen számos üz-
letember is részt vett. A képeket látva ben-
nem felmerült, hogy az ilyen találkozások is 
segítik Balmazújváros sportfejlesztési céljai-
nak az elérését.

- Természetesen igyekszem kihasználni az 
ilyen találkozókat arra, hogy támogatókat 
próbáljak szerezni a csapatunknak, ha más-
ként nem, a társasági-adó felajánlás kere-
tében. Minden forint jól jön. Nekünk a fut-
ballnál sok TAO-ról van szó, ezért a kisebb 
újvárosi vállalkozásoktól azt szoktam kérni, 
hogy a társasági adójukkal támogassák példá-
ul a nõi kézilabdát, ahol kisebb összeget, 13 
millió Ft-ot gyûjtenek, de nekünk az a klub is 
nagyon fontos.

- Régi vágya a polgármester úrnak, hogy si-
kerüljön egy befektetõt a Sport Kft-be bevon-
ni. Ez a kérdés jelenleg hogyan áll?

- Dolgozunk rajta. Jelenleg az önkormányzat 
100%-ban tulajdonos, s mellé csak olyan társ 
jöhet szóba, amely mienkhez hasonló elveket 
képvisel a csapatok versenyeztetése és a 
sporttárgyú fejlesztések terén. Gyakran talál-
kozunk olyan hírekkel, a másodosztályú csa-
patokkal kapcsolatban is, hogy itt vagy ott 
több hónapja nem tudják fizetni a sportoló-
kat, amit mi nem engedhetünk meg magunk-
nak. Nem lehet lejáratni ezzel egy várost. 
Ilyen szempontjaink is vannak a befektetõ-
keresésben. Addig is, míg meg nem találjuk, a 
Kamilla Gyógyfürdõnket reklámozza a csa-
pat.

- Már befejezõdött az új hévízkút karban-
tartása a pálya mellett, a fürdõ területén. A 
pályafûtés megvalósítása ennek befejeztével 
kaphat új lendületet?

- Igen. A hõcserélõ-
nek kell még helyet, 
egy "házat" építeni, 
ami majd az újon-
nan, a fürdõ felõli 
kapu mögött megé-
pülõ lelátó alatt fog 
megvalósulni. A kö-
vetkezõ fûtési sze-
zonban már mûkö-
dõképes lesz az is, 
hiszen maga a csõ-
vezeték már koráb-
ban le lett fektetve.

- Nemrég a Nemzeti 
Sportban olvashat-
tuk, hogy csak Gyõr-

ben, Szolnokon és Balmazújvároson fûthetõ a 
játéktér Magyarországon.

- A cikkben az is szerepel, hogy a mi pályánk 
mellett a pápai helyezkedik még el egy fürdõ 
mellett, amely lehetõvé teszi a termálvíz 
ilyen célú hasznosítását is. Ez nekünk egy 
komoly adottság, mellyel élni is kívánunk. 
Szolnokon például- tudomásom szerint- gáz-
zal tudják fûteni a pályát, ami nem kis költség 
lehet.

- Az új mûfüves pálya a Böszörményi úton 
már át lett adva, s oda még két élõfüves nagy-
pálya megépítését is tervezzük 2014-2015-re. 
Ha ennyi játéktér lesz ott, most már öltözõkre 
is szükség lesz.

- Természetesen, fogunk is építeni oda egy 
öltözõkomplexumot, amit a következõ TAO-
s pályázatból kívánunk megvalósítani. Az 
újabb füves pályák építését az is indokolja, 
hogy 2017-tõl minden NBII-ben szereplõ 
klubnak négy nagyméretû élõfüves-, és egy 
mûfüvespályával kell rendelkeznie. A nagy-
méreten, egységesen 105x68 m-t értenek. Mi 
már 2015-re meg fogunk felelni ennek az 
elõírásnak. Az élõfüves pályákat azért is tart-
juk fontosnak, mert azt akarjuk, hogy ne csak 
mûfüvön, hanem a mégis ízületkímélõbb élõ-
füvön is tudjon az utánpótlásunk edzeni, és 
meccseket játszani.

- Ezekkel a pályákkal már komolyabb sport-
turizmus is beindulhat akár.

- Ez is az egyik célunk. Aztán azért is akarunk 
egy UEFA elõírásoknak megfelelõ kis stadi-
ont, hogy különbözõ nemzetközi mérkõzé-
seket, tornákat is lehessen itt megrendezni.

- A közelmúltban adták át Csicsergõ óvo-
dában az ovifocis kis mûfüvespályát. Én ezt is 
nagyon komoly eredménynek tartom, hiszen 
ennek is a mindennapi mozgás, a sportolás az 
üzenete. Ennek a pályaépítési programnak 
lesz folytatása?

- Még két ilyen pályát szeretnénk létrehozni. 
Fontos, hogy a gyerekek már ilyen korban is 
mozogjanak, szeressék meg a sportot, mert 
belõlük a késõbbiekben nagyobb eséllyel lesz 
valaki sportoló, vagy csak mozgást kedvelõ, 
igénylõ felnõtt. Különben már ebben a kor-
ban is látszik, hogy kinek lehet érzéke ehhez a 

Januárban már az új Böszörményi úti mûfüvespályán 
kezdõdött el a felkészülés.
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játékhoz.

- Október végén volt egy utánpótlástorna a Sporttéren, ahol közel 200 
gyerek futballozott. A rendezvényen jelen volt a polgármester úr is. Ez 
hivatalból vagy kíváncsiságból történt?

- Egyszerûen érdekel, hogy az újvárosi gyerekek hogyan szerepelnek 
egy ilyen megmérettetésen, és egyáltalán milyen lesz az után-
pótlásunk. Különben ez a rendezvény egy Bozsik program keretében 
rendezett esemény volt, ahol mind a két együttesünk elõl végzett. Jó 
volt látni, hogy nagyon lelkesek, tehetségesek a gyerekeink. Már 
"csak" itt, a pályán kell tartanunk õket.

- 2014-ben elnök úr indulni fog az országgyûlési választásokon a 
pártja jelöltjeként. Ha sikerülnek a tervei, ez lesz hatással a klub-
elnöki munkájára? Országgyûlési képviselõként oda tud figyelni a 
továbbiakban erre?

- Ha valaki ennyi energiát fektet hosszútávon, következetesen egy 
dologba, az a szívügyévé válik, ha addig nem lett volna az. Szeretném, 
ha ez egyre jobban mûködne, ezért is dolgozom, s az alapokat már 
megteremtettük. Szeretném klubelnökként látni, hogy a mostani hét-
éves, Bozsik programos futballistapalántákból többen bemutatkoz-
nak majd a felnõtt csapatunkban is. Vagyis szeretném folytatni ezt a 
munkát, de ez nem csak rajtam fog múlni. Az idei választások után 
már nem lehet valaki országgyûlési képviselõ és polgármester is 
egyben. A Sport Kft 100%-os tulajdonosa az önkormányzat, aki most 
engem delegált elnöknek. Ha tavasszal megválasztanak parlamenti 
képviselõnek, már nem lehetek polgármester, és annak a képviselõ-

testületnek a tagja sem, amely dönt a klubelnök személyérõl.

- Volt olyan vasárnap, amikor a válogatott meccsek miatt nem volt 
bajnoki forduló az NBI-ben, s az NBII-ben is csak mi meccsünk maradt 
arra a napra, s jó volt hallani, hogy a rádiók sporthírei külön foglal-
koztak velünk.

- Korábban megkaptam azt egyesektõl, hogy "minek nekünk az 
NBII?". Én mindig elmondtam, hogy mi közel sem tudnánk annyi 
pénzt áldozni városreklámra, mint amennyit nekünk ez a csapat 
ismertségben hoz. Azt követõen, hogy Nyíregyházán a 4-2-es gyõ-
zelmünkkel megfosztottuk a listavezetõt a veretlenségétõl, naponta 
jelentek meg a negyedoldalas cikkek rólunk az országos és megyei 
lapokban. De azóta is rendszeresen foglalkoznak velünk.

- A nyáron átadásra került az új sportcsarnok, melynek finanszíro-
zásában részben az önkormányzatunk is részt vett. Azóta már bõví-
tettek is rajta. De szükség is volt rá, hiszen a kézilabdameccsek zsúfolt 
házzal mentek. A nyárig szinte csak a futball volt a látogatható sportág 
Újvároson, de immár komoly kínálatból válogathatnak, s válogatnak 
is a helyi sportrajongók. Ez észrevehetõ a bajnoki meccseink látoga-
tottságán is. Én is találkoztam azzal a problémával, hogy sokan nem 
tudják megvenni az NBII-es futballra a 600, a megyeire a 400, az 
NBIB-s férfi kézilabdára a 850 és az NBII-es nõire a 300 Ft-os jegyet 
is. Nem lehetne egy egységes bérletet létrehozni?

- Jó az ötlet, érdemes elgondolkodnunk rajta. Annyit azért megje-
gyeznék, hogy a jegybevétel a klubok mûködési költségeinek csak 
töredékét fedezi. Ha tudnám, hogy 300 Ft-os jegynél megduplázódna 
a nézõszámunk, akkor máris annyiba kerülne egy belépõ. De ez nem 
ilyen egyszerû, nem könnyû az emberek fejével gondolkozni. Erre 
példaként szoktam felhozni, hogy szerveztünk egy ingyenes, szín-
vonalas nótaestet, melyet csekély érdeklõdés kísért, míg utána egy 
belépõjegyes, hasonlóan színvonalas, pedig teltházas volt. Az õsszel 
történt, hogy egy polgármester kollégámmal voltunk az NBII-es lab-
darúgócsapatunk egyik hazai meccsén, ahol rajtunk kívül még volt 
vagy 8-900 ember, majd átmentünk a fiúk NB I/B-s kézilabda baj-
nokijára, ahol dugig volt a csarnok. A kollégám meg is jegyezte, ho-
gyan milyen jó az, hogy ez a két sportesemény a város mintegy 10%-át 
meg tudja mozgatni. Valóban.

- Ezzel együtt soha nem látott pezsgés van városunk sportéletében, s a 
rendszeresen sportoló, igazolt versenyzõk száma sem volt még ennyi. S 
a focin és a kézilabdán kívül van még röplabda, asztalitenisz, ököl-
vívó, és több karate szakosztály is.

- Ha a labdarúgást és a kézilabdát veszem, csak ebben a két sportágban 
mintegy 4-500 gyermek sportol rendszeresen, az óvodásokon kívül. 
Ez a legfõbb hozadéka annak a munkának, amelyet a sportlétesít-
mény-fejlesztés és az utánpótlás-nevelés terén végzünk. Ezért érde-
mes ezt az egészet csinálni.

Gál Sándor

Azon a bizonyos október végi utánpótlástornán készült.

Február 22. (szombat) 
TÉLÛZÕ MASKARÁDÉ - BALMAZÚJVÁROS

6 órától:        Hagyományos disznótor (Ifjúsági ház)
10-13 óráig:  Ládafia kézmûves mûhely 

népi hangszerek, farsangi maszkok, álarcok készítése 
közben:  Gulyás László vándormuzsikus gyermekmûsora

14 órától: FARSANGOLÓ  (mûv. központ)
     Kovács Erik etnográfus elõadása

15 órától: MASKARÁS FELVONULÁS  mohácsi busókkal, erdélyi 
farsangolókkal, hajdú-bihari hagyományõrzõkkel és néptánccsoportokkal 
valamint a Garagulya Gólyalábas Komédiás Kompániával

kb. 17.30 órától: TÛZGYÚJTÁS (mûv. központ elõtti tér)

18 órától: FARSANGFARKÁN farsangi szokások, hagyományok 
vendég és helyi csoportok elõadásában  (mûv.központ-színházterem)

20 órától FARSANGI BÁL (mûv. központ-színházterem elõcsarnok)

17 órától helyi kézmûvesek vására (mûv.központ-színházterem elõcsarnok) 
A nap folyamán forralt bor, csöröge és fánk árusítás.

(mûv. központ - pódiumterem)  

Február 15. (szombat) 19 óra: Farsang a 48-as Olvasó Népkörben

Február 15. (szombat) 20 óra: Semmelweis Jótékonysági koncert
Helyszín: Baki Klub Kávéház

Február 17. (hétfõ) 19 óra: 
GYÓGYÍR ÉSZAKI SZÉLRE - színházi elõadás 
Fullajtár Andrea és Õze Áron szereplésével
Jegyek válthatók a mûvelõdési központban. (tel.: 580-518)

Február 18. (kedd) 9.30 és 11 óra:
A Kodály Filharmónia Filmzene koncertje
Belépõ: 300 Ft Helyszín: Veres Péter Kulturális Központ-színházterem

Február 21. (péntek) 10.30 és 13.30 óra:
a kecskeméti Ciróka Bábszínház elõadásában:
A BÉKAKIRÁLYFI címû bábos mesejáték    Belépõ: 750 Ft  
(tel.: 580-518) helyszín: Veres Péter Kulturális Központ - színházterem

az Orlai Produkciós Iroda bemutatja

Debrecen 

február 23. (vasárnap) 16 óra A LEGO KALAND (3D-s)
február 23. (vasárnap) 18 óra: Megdönteni Hajnal Tímeát



széles választékkal, friss árukkal,

több mint 600  coop márka termékkel,

minden héten új akcióval várjuk a

Központi ABC - Balmazújváros Veres P. u. 5.

10.sz. ABC - Balmazújváros Gábor Á. 20.

Vegyi- Háztartási bolt - Balmazújváros Veres P. u. 5.

Hortobágy ABC - Hortobágy  Kossuth u. 10.

12.sz. ABC - Nagyhegyes Kossuth u. 3/b.

Kobialka Krisztina

tanácsadó

Allianz Hungária Zrt. megbízott partnere

Balmazújváros, Veres Péter u. 7.

Telefon: 06-30/907-8350

06-30/907-8350

06-30/461-6274

Telefon:
Együtt A-tól Z-ig

Ügyfélszolgálati pont:
Balmazújváros, Veres P. u. 7.

Nyitva:
Hétfõ, Szerda, Péntek:

8:30 - 12:30-ig
 Kedd, Cütörtök
12:00 - 17.00-ig

Ön igénybe vette már?!?
Részletekrõl érdeklõdjön az 

ALLIANZ-nál!

ÚJBÓL 20% 20% 
ADÓKEDVEZMÉNY!

A Magyar Vöröskereszt Területi Szervezete lakossági véradónapot szervez 
Balmazújvároson Debreceni u. 12. sz. alatti irodaházban 11-tõl, 16.30-ig.

VÉRADÁS
2014. febuár 28-án (péntek)

Balmazújvároson, 

Hortobágyon, Nagyhegyesen

COOP ÜZLETEKBEN!

boltjaink:

Akció!

A nagy érdeklõdésre tekintettel a 
balmazújvárosi nyugdíjasok és lakosok 

részére meghosszabbítjuk 
kedvezményes akciónkat 

2014. március 1-ig! 

A balmazújvárosi Kamilla Gyógy-, Thermál- és Strandfürdõ 
Gyógyászatán a 15×4-es  fürdõgyógyászati kúra igénybevétele 

esetén önrész nyugdíjasoknak csak 4.500 Ft, illetve  egyéb 
lakosoknak 9000 Ft.(18.000 Ft helyett)

(A helyszínen 13.500 Ft kell fizetni, melybõl az önkormányzat 
9.000 Ft  illetve 4. 500Ft-t a feltételek teljesülése esetén 

visszatérít.)

Az akció 2014. január 27-tõl március 1-ig tart! 
 Az akció ,,Balmazkártyával” és öregségi nyugdíjjogosultságot 
igazoló (rokkantságot tanúsító igazolás is) határozattal együtt 

érvényes.

 Bõvebb információ az alábbi telefonszámon kérhetõ: 
 06 -52/ 821-400

PRÓBÁLJÁK KI, HIGGYÉK EL MEGÉRI!
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